
НА СТР. 15

УВАЖАЕМИ ЧИТАТЕЛИ, СЛЕДВАЩИЯТ БРОЙ НА „ЧЕРНОМОРСКИ ФАР“ ЩЕ ИЗЛЕЗЕ НА 19 ЮЛИ

ЧАСЪТ НА 
ИСТИНАТА! 
Среща на 
седмокласни-
ците с новите 
им училища

НА СТР. 2 – 3

УРОК ПО 
КРАЕЗНАНИЕ 
Мъглен – 
наследник на 
древни 
традиции и 
славно минало

НА СТР. 6

Потънали ко-
раби, потопени 
параклиси и… 
морски кончета –  
България има 
какво да покаже 
на водолазите
НА СТР. 16 – 17

Откриха 
новия плувен 
комплекс 
„Аква Дрийм“ 
в Айтос
НА СТР. 7

ПРОФ. МАРИЯ 
НЕЙКОВА:
Моята мисия за 
Созопол е да получи 
част от остров 
Св. Кирик и Юлита
НА СТР. 9
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НА СТР. 19

ЗЛАТКО 
ЯНКОВ: 
Пасът за гола 
на Лечков 
срещу Герма-
ния още ми е 
пред очите

Поредна пречка за новия 
приют за бездомни кучета

МАРУСЯ 
ЛЮБЧЕВА:

Струва ми се, 
че заживяхме 

в режим на 
външно 

управление

Обществена поръчка. Камарата на българските архитекти 
намери кусури в условията по процедурата
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ДОНА МИТЕВА

Горещото изпитно 
лято за седмокласниците 
и техните родители е 
към своя край. Срокът за 
обявяване на първи етап 
на класиране за приема-
нето на ученици след 
завършено основно обра-
зование в неспециализи-
раните училища приключ-
ва днес.  За част от 
семействата драмите 
ще продължат и за след-
ващи класирания, но по-
голямата част ще си 
отдъхнат след като 
децата, удовлетворили 
желанията си, бъдат 
записани в новите учили-
ща. Анализът на постиг-

натите резултати по-
казва, че средният успех 
на учениците по матема-
тика от област Бургас е 
45,31 т., при максимален 
брой точки 100. Той е 
малко по-висок от средния 
успех за страната (+2,37), 
който е 42,94 точки. 

Областта се нарежда 
на трето място в стра-
ната по успеваемост на 
учениците след област 
София - град (54,73) и об-
ласт Варна (51,28). 

В област Бургас на НВО, 
математика в VII клас има 
10 ученици с максимален 
брой точки – 100 т. – 9 
ученици от ППМГ „Акад. 
Никола Обрешков“ и 1 
ученик от СУ „Иван Вазов“ 
– Поморие. 

Средният успех на уче-
ниците от област Бургас 
по български език и лите-
ратура (БЕЛ) е 54,98 т., 
при максимален брой 
точки 100. Той е малко 
по-висок от средния успех 
за страната (+0,38), който 
е 54,60 точки. Областта 
се нарежда на шесто мяс-
то в страната по успева-
емост на учениците. 

За сравнение – през 
учебната 2022/2023 г. 
средният успех е бил 54,84 
т., при среден за страна-
та 55,04 т.

Данните от Регионал-
ното управление на обра-
зованието показват, че 
през последната учебна 
година (2023/2024 г.) се 
забелязва покачване на 
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Данни. Резултатите от НВО в действие – кой къде ще учи следващата учебна година

Часът на истината! Среща на седмо

Учениците от Бургаска област се нареждат на трето място по успеваемост след София и Варна 
ФОТО: МАРИЦА

О Б Я В А

На основание чл.18/2/  от  Наредба  за условията и реда за упражняване правата на собственост в търговски 
дружества, участието в граждански дружества и сключването на договори за съвместна дейност от Община 
Бургас, и чл.78/1/  от  Наредба  за  реда за придобиване, управление и разпореждане с общински  имоти и 
вещи и  Решение  № 910 / 10.07.2024г. на Управителя, обявява търг с явно наддаване за отдаване под наем 
на помещения собственост на “БУРГАСБУС” ЕООД  гр.Бургас при следните условия:  

Обект
№

адрес Вид  на   имота Площ  
кв.м.   

Начална   
цена в лв   
без ДДС    

Размер на  
депозита 

в лева

Стъпка за 
наддаване в 

лева

Цена на  тръж-
ни документи 

без ДДС
1.1 ул.”Индустриална” 4    услуги  /сервиз/ 488  588       1764 59 110
1.22 ул.”Индустриална” 4    произв.предн. 470 470 1410 47 110
2.1 Автогара”Запад” пом.с прил. площ за 

продажба на билети
4+4 275 825 28 110

2.2 Автогара”Запад” пом.с прил. площ за 
продажба на билети

4+4 275 825 28 110

2.3 Автогара”Запад” пом.с прил. площ за 
продажба на билети

4+4 275 825 28 110

2.8 Автогара”Запад” пом.с прил. площ за 
продажба на билети

4+4 275 825 28 110

2.9 Автогара”Запад” пом. за търг.д-ст 54 365 1095 37 110
2.23 Автогара”Запад” услуги 17 119 357 12 110
3.7 ул.”Индустриална” 1  пом.за произв.

предназначение
230 1150 3450 115 110

3.8 ул.”Индустриална” 1   площ 50 250 750 25 110
5.4 Aвтогара Средец пом. за търг.д-ст 118 185 555 19 110
7.2 Авт.Изгрев площ 1 150 450 15 110

Търгът ще се проведе на 30.07.2024г. от 10.00ч. в административната сграда на “БУРГАСБУС”ЕООД  гр.Бургас  
ул “Индустриална” № 1.

Тръжна   документация може да се закупи всеки работен ден от датата на публикуването на обявата  от 09.00 
до 11.30ч  и от 12.30 до 15.00ч  в  касата на дружеството.

Депoзитът за участие се заплаща  до 29.07.2024г.
Оглед на обектите се извършва всеки  работен ден от 10.00ч до 16.00ч. от датата  на публикуване на обявата, 

след предоставяне на документ за закупена документация за участие в търга. 
Срокът за отдаване под наем на помещенията е три години.
Телефон за допълнителна информация  088 678 8394.

ДОНА МИТЕВА

ОУ „Найден Геров“, Бургас 
е първото българско учили-
ще, което стана  член на 
Световния Алианс на учили-
щата – Global School Alliance, 
съобщиха новината от там.

Global School Alliance обе-
динява учителите от цял 
свят с общата цел – да пре-
доставят глобално обучение 
за учениците. Чрез комби-
ниране на сътрудничество, 
членовете могат да развият 
трансформиращи междуна-
родни партньорства и ав-
тентични учебни преживя-
вания.

Членовете на Световния 

Алианс на училищата – Global 
School Alliance са от всички 
краища на света и си сътруд-
ничат по съвместни проек-
ти и се свързват чрез обмен 
и обучение в световен мащаб.

Членството дава възмож-
ност за достъп до широк 
набор от ресурси, възмож-
ности и опит както за по-
добряване на качеството на 
образованието, така и за 
насърчаване на глобална 
перспектива както сред 
ученици, така и сред препо-
даватели.

Global School Alliance ин-
вестира в развитието на 
глобалното образование, а 
ОУ „Найден Геров“ е един-
ственото училище в Бълга-

рия, прието за членство в 
Алианса.

„Наистина много се радвам, 
защото това членство по-
вишава авторитета на на-
шето училище и дава въз-
можност за контакти с 
училища от целия свят. 
Допринася за широк достъп 
до ресурси както за учени-
ците, така и за учителите 
и за онлайн и реален обмен 
на добри практики“, комен-
тира Мариана Монева, пре-
подавател по английски.

Своето задоволство от 
отворените нови възмож-
ности пред училището, 
което управлява, изрази и 
директорът Лазар Налбан-
тов.

ОУ „Найден Геров“ стана 
единственото българско училище, 
член на престижна организация ГЕОРГИ РУСИНОВ

Централен терен в 
„Меден рудник“ най-накрая 
ще се превърне в модерен 
парк. Община Бургас е 
обявила обществена по-
ръчка с прогнозна стой-
ност 1 200 833,33 лева без 
ДСС, която има за цел да 
благоустрои обекта в 
зона „А“, показа репор-
терска проверка на „Чер-
номорски фар“. 

Става въпрос за праз-
ното и необлагородено 
пространство зад пави-
лионите на така нарече-
ната „Лакома спирка“ в 
комплекса. Площта на 
терена е около 9.25 дека-
ра. Отсреща се намира 
новоизграденият Мла-
дежки международен 
център. От юг паркът 
ще свързва ЦДГ „Чайка“ с 
жилищните кооперации 
в близост. От север имо-
тът граничи с жилищни 
кооперации, паркинг, голям 
супермаркет и МБАЛ 
„Бургасмед“. 

„Въпреки сравнително 
централното си место-
положение, теренът не 
е застроен, нито благо-
устроен. Имотът не е 
интегриран добре в ком-
плекса. В голяма степен 
проблемът се корени в 
лошата поддръжка и 
слабите връзки на тери-
торията с жилищните 
структури около него. 
Единствената функция, 
която изпълнява към 
момента, е търговска 
заради обектите в пери-
ферията“, се посочва в 
документацията по по-
ръчката. 

Настоящата разра-
ботка цели да опази съ-
ществуващите зелени 
площи. Посочва се, че 
местоположението на 
терена благоприятства 
създаването на и поддър-

жането на висококачест-
вена паркова среда.

Важно е да се решат и 
осигурят основни алейни 
подходи към парка, който 
да привлича за отдих и 
рекреация различни соци-
ални групи – майки с мал-
ки деца, деца и младежи, 
възрастни и хора в нерав-
ностойно положение. 

Проектното решение 
запазва основната функ-
ция на пространството 
с обособяването на нови 
павилиони. За тях ще се 
предвидят подходи от 
южната част, за да се 
избегнат евентуално 
пътно-транспортни 
произшествия

Години наред коледна-
та елха бе в градинка, 
където сега се намира 
Младежкият междунаро-
ден център, но тъй като 
пространството се обо-
соби по друг начин, тя 
вече нямаше място там. 
Местните обаче са кате-
горични, че си я искат, 
тъй като придава праз-
нично настроение. С 

този проект такава 
възможност се предвиж-
да. Цел е да се доразвива 
социалната функция с 
изграждането на площад-
но пространство за про-
веждане на културно-
масови мероприятия на 
открито, в центъра на 
което е предвидена жива 
елха.

Теренът е подходящ за 
развитието на различни 
по функция зони, свърза-
ни с пасивен отдих, раз-
влечение и социални 
контакти. Предвиждат 
се следните: обществена 
обслужваща – включва 
разполагането на модул-
ни павилиони за развитие 
на търговска дейност и 
услуги; обособяване на 
площадно пространство 
и зони за отдих и надпис 
на настилката „Бургас 
Меден рудник“; общест-
вени тоалетни; паркур 
площадка; павилион за 
кафе; пътека на позна-
нието с интерактивни 
съоръжения, която ще е 
по отделен проект.

„Меден рудник“ отново ще си има 
коледна елха в чисто нов модерен парк

Мястото е зад така наречената „Лакома спирка“ 
в комплекса                ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС
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класниците с новите им училища
успеха на учениците от 
областта.

В област Бургас на НВО 
за VII клас има един ученик, 
който е с максимален брой 
точки – 100 т. – Александра 
Боянова Радева от СУ 
„Димчо Дебелянов“ – Бур-
гас. 

Има и двама ученици с 
присъдени 100 точки на 
НВО – Янилия Теодор Тер-
по и Теодора Кирилова 
Стоянова от ППМГ „Акад. 
Никола Обрешков“, които 
спечелиха съответно 
първо и трето място на 
Националния кръг на 
олимпиадата по български 
език и литература и съ-
о т в е т н о  п о л у ч а в а т 
максимална оценка на НВО.

На регионално ниво 
най-значителното подо-
брение е при математи-
ката (+8,15 точки). На 
национално ниво също се 

вижда значително подо-
брение при математика-
та (+7,65 точки).

При изпита по англий-
ски език също показва 
подобрение, както на 
регионално, така и на 
национално ниво. Същест-
вуват спадове в резулта-
тите по немски език на 
регионално ниво, но тези 
данни са основани на малък 
брой ученици.

В класацията по учи-
лища, която излезе в 
национален мащаб и по-
казва резултатите от 
последните три години 
на първо място е Мате-
матическата гимназия. 
Тя се върти в социалните 
мрежи и подрежда бурга-
ските школа. Второ е 
Първо частно основно 
училище, следвано от ОУ 
„А. Г. Коджакафалията“ 
с незначителна разлика. 

Следват ОУ „В. Априлов“, 
ОУ „Петко Славейков“, 
ОУ „Братя Миладинови“, 
ОУ „Димчо Дебелянов“, 
ОУ„П. К. Яворов“. СУ 
„Кирил и Методий“, за-
тваря десетката на 
класацията. 

От единадесето до 
петнадесето място се 
нареждат ОУ „Климент 
Охридски“, ОУ „Г. Бенков-
ски“, ОУ „Княз Борис I“, 
ОУ „Хр. Ботев“, кв. Сара-
фово и ОУ „Елин Пелин“.

В една част резулта-
тите, сравнени с предход-
ните две години, бележат 
растеж. На преден план 
си остава обаче не резул-
татът на училищата, а 
на отделните ученици и 
усилията всеки един от 
тях да намери най-подхо-
дящото място, където 
да продължи своето об-
разование. Таблицата на бургаските училища показва резултатите за три години              ФОТО: ФБ

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Пейките в градинката 
пред сградата на Община 
Бургас бяха демонтирани. 
След толкова много пора-
жения върху тях през по-
следните години, нанесени 
от вандали, ремонтира-
нето им вече е безпред-
метно,  посочват от 
пресцентъра на Общината.

Междувременно се под-
готвя конкурс за благоус-
трояване на този район. 
Идеята е мястото да 
стане по-удобно, красиво 
и функционално, но при 
запазване на високия про-
цент зеленина. Докато не 
бъде одобрена новата 
концепция, там пейки 
няма да има.

От Община Бургас об-
ръщат внимание, че са 
забелязани хора, които 
берат и ядат плодовете 

на красивото дърво във 
въпросната градинка, 
което е от вида лавро-

вишна. 
„Не го правете, защото 

съдържат токсини и ще 

ви накарат да повръщате!“, 
предупреждават от адми-
нистрацията. 

Демонтираха изпочупените пейки пред Общината

Грознте и изпочупени пейки събираха както хора от третата възраст, така и маргинали. 
Сега ще бъдат заменени след като започне благоустрояването на района            ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Ежегодният събор на 
ЛРД „Сокол 2“ – Карнобат 
ще се проведе на 27 юли, 
от 17.30 часа, в двора на 
хижа „Царица Йоанна“. 
По този повод Сдруже-
нието организира от-
борно състезание по 
ловна стрелба между 
ловните дружинки и 
състезание на ловни 
кучета, съобщават от 
karnobat-voice.com.

Квалификациите за 
състезанието по ловна 
стрелба ще се проведат 
на 20 юли, от 8 часа, на 
ловното стрелбище на 

Сдружението в мест-
ността Бабалията. 
Финалите ще бъдат в 
деня на събора – 27 юли, 
на спортно стрелбище 
„Айтос“, в 9.30 часа. В 
състезанието ще вземат 
участие отбори от по 
двама членове на всяка 
дружинка, с личното си 
оръжие.

Състезанието на 
ловни кучета ще се 
проведе на гатер за 
дивя свиня в с. Ябълчево, 
община Руен,  на 21 юли, 
от 7.30 часа. До участие 
се допуска по едно куче, 
избрано да представля-
ва съответната ловна 
дружинка. 

Две състезания 
съпътстват ежегодния 
събор на ЛРД „Сокол 2“ – 
Карнобат

Съборът всяка година е съпътстван и с водосвет
ФОТО: KARNOBAT-VOICE.COM
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ГЕОРГИ РУСИНОВ

Темата с бездомните ку-
чета в Бургас не е на дневен 
ред сред обществото, защото 
те са рядкост по улиците. 
Така привидно за гражданите 
проблемът е решен, но има 
един друг, с който са ангажи-
рани вече много години при-
родозащитните организации 
и хора в морския град – усло-
вията в настоящия общински 
приют, които са меко казани 
недобри, липсата на доста-
тъчно бюджет и най-вече 
капацитет за четириногите. 
Във всеки един момент при-
ютът в местността Пода е 
пълен почти на 100%. Това е 
така и поради липсата на 
желание у българина да оси-
новява бездомни животни за 
сметка на нелегалното раз-
въждане и купуване на „поро-
дисти“.

Затова от много години 
хората, които милеят за 
кучетата без дом, работят 
активно за изграждането на 
нов и по-модерен приют, с 
по-добри условия за живот и 
най-вече с повече бюджет, за 
да не се налага той да стига 
само за храна и основни меди-
цински процедури. Все обаче 
нещо възпрепятстваше реа-

лизирането на тази идея, 
която е коментирана през 
годините и от общинските 
съвети и от администраци-
ята на Община Бургас.

Проектът

Сега, след толкова време 
на чакане, нещата се пора-
здвижиха. На 11 юни бе обяве-
на обществена поръчка с 
предмет „Инженеринг на 
Център за настаняване, ле-
чение, обучение, социализация 
и осиновяване на животни в 
Бургас“. Възложител е Общи-
на Бургас. Крайният срок за 
получаване на оферти е до 30 
юли. Прогнозната стойност 
– 2 750 000 лева, без ДДС. 

Видно от документацията 
в поръчката, която е доста 
подробна, проектът е амби-
циозен. Новият дом на без-
стопанствените животни 
ще се намира в местността 
Черна гора, в землището на 
най-големия бургаски комплекс 
„Меден рудник“. Общата 
структура включва пет ос-
новни компонента, предста-
вени като свързани в кръг – 
н а с т а н я в а н е ,  л е ч е н и е , 
обучение, социализация и 
осиновяване. 

Към графа „Настаняване“ 

влизат самостоятелни и 
общи помещения; специали-
зирани помещения за активно 
лечение, наблюдение и кастри-
ране; звено за грижа и красота 
и такова за административ-
ни дейности. 

В частта „Лечение“ са 
включени звено за паспорти-
зация, ваксинация, регулярни 
прегледи и проследяване на 
лечение; звено за планирани 
операции; звено за спешна 
медицинска помощ; аптека и 
магазин с прилежащи складо-
ве. 

За обучението на живот-
ните е предвидено училище, 
състоящо се от вътрешно 
помещение и външно прос-
транство за провеждане на 
набор от обучения, трениров-
ки, рехабилитация и инфор-
мационни кампании.

В графа „Социализация“ се 
посочва, че ще има специално 
вътрешно помещение и външ-
но пространство за социали-
зация на животни, настанени 
в приюта, с домашни живот-
ни и хора – съдържат заграж-
дения, самостоятелни и 
комплексни съоръжения за 
игри с плитък басейн за ула-
вяне на топки през лятото, 
скали за катерене, наклони, 
катерушки, проходи, сензор-

ни пътеки.
Кръгът се затваря с оси-

новяване и звеното за подпо-
магане на дейността. Ще се 
създава дигитално съдържа-
ние за Центъра и неговите 
обитатели, събиране и про-
верка на документи на канди-
дат-осиновителите, провеж-
дане на срещи, съвместна 
дейност с чуждестранни 
институции. 

„Цялостният цикъл от 
дейности на Центъра е свър-
зан с обхващането на различ-
ни групи от хора – на посеще-
ние във физическата среда и 
достигнати посредством 
интернет. Сред основните 
цели е значително увеличава-
не на дела „Осиновени живот-
ни“. За постигането на това 
е необходимо разширяването 
на зоните на влияние и дос-
тигане до по-голямо количество 
хора, сред които са и потен-
циалните осиновители“, се 
посочва в концептуалния 
проект за приюта.

В документацията са опи-
сани и характеристиките на 
имота, в който ще се изграж-
да приютът. Тук правят 
впечатление няколко неща. 

Вентилационна система ще 
осигурява достатъчно коли-
чество въздух с подходящо 
качество, поддържа ниско 
ниво на миризми, вредни газо-
ве, прах и инфекциозни агенти 
и съдейства за отстраняване 
на прекомерната топлина и 
влага. Без течение. 

Търси се и максимално ес-
тествено осветление на по-
мещенията и връзка с приро-
дата, което ще се реализира 
чрез странични и покривни 
прозорци. Температурата 
също трябва да се регулира 
ефективно в интервалите на 
15 – 21 градуса за възрастни и 
здрави животни, а за млади и 
в процес на лечение – според 
преценка на ветеринаря. 

Към модерните условия в 
бъдещия приют се добавя и 
ефективна сигнализираща 
система за пожар и система 
за контролирано освобожда-
ване на животни към външ-
ното дворно пространство 
и високо ниво на сигурност, 
безопасност, прозрачност на 
дейностите чрез система за 
постоянно видеонаблюдение 
на имота и обекта, включи-
телно всички помещения за 

животни.
Ще бъдат имплементира-

ни и зелени решения за висок 
клас енергийна ефективност. 
Фотоволтаични панели ще 
бъдат поставени по покрива 
и над линейните паркоместа 
с цел осигуряване на дял от 
необходимата електрическа 
енергия, засенчване на авто-
мобили и възможност за 
тяхното зареждане. Пред-
виждат се още системи за 
събиране и съхранение за вода; 
за преработка на специфични 
от дейността отпадъци; 
настилки с дренажни фуги – 
редуване на плочи със запе-
чатване на почви и отвори 
естествена растителност с 
насочено отичане на водите.

Тази и още допълнителна 
информация е публикувана 
официално в документацията 
за обществената поръчка.

Прекратяване  
поискаха от Камарата на 

архитектите  
в България

От професионалната ор-
ганизация са изпратили офи-
циалната си позиция до кмета 

Обществена поръчка. Камарата на българските архитекти 
намери кусури в условията по процедурата

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Още 10 години ли ще ча-
каме, за да има нормални 
условия за бездомните жи-
вотни в Бургас. Такъв въпрос 
зададе активният природо-
защитник Дария Хулка след 
като се запозна със стано-
вището на Камарата на 
архитектите в България. 
Тя изрази притеснението 
си, че сега отново ще се за-
бавят процедурите около 
изграждането на иначе 
така необходимия нов приют 
– нещо, което защитниците 
на животните чакат от 
най-малко 10 години. 

„Притеснява ме, че това 
отново ще има пречка. Спо-
ред мен проблемът е в про-
екта. Това е мое мнение, 
разбира се. Заложени са неща, 

които да предизвикат преч-
ки. Години наред виждам 
точно това. Все нещо се 
случва, все някой друг е ви-
новен“, каза тя. 

Хулка сподели, че не е 
виждала конкретния проект, 
но е сигурна, че намерението 
е добро. 

„В случая пак стигнахме 

до някакъв проект, който 
очевидно не е достатъчно 
добър, а в същото време са 
предвидени толкова много 
средства, че веднага ще има 
реакции. Ето в случая Кама-
рата на архитектите в 
България се изказват против, 
защото вероятно е много 
по-скъп, отколкото реално 
би могло да се изразходи за 
такова нещо“, посочи бур-
газлийката.

Такъв проект от община 
в страната никога досега не 
е правен и според нея може 
би е твърде амбициозно 
предвиден.

„По-добре, според мен, да 
бъде някакъв проект, който 
е осъществим, достатъчно 
добър, отколкото нещо, 
което тепърва ще се диску-
тира дали е достатъчно 
прозрачно, както виждаме. 

Това трябва да бъде прове-
рено. Аз като гражданин и 
човек, който се занимава 
активно с каузата на без-
домните животни, казвам, 
че това са много пари и 
трябва добре да се помисли 
може ли да се изгради тако-
ва нещо, а не само да го по-
ставим на хартия и нищо 
да не направим. Защото 
години наред се случва точ-
но това. Общината казва 
през това време, че минава 
през процедури – за промяна 
предназначението на земя-
та и т.н. Всъщност нещата 
могат да бъдат много по-
прости и ефективни, за да 
може да се реализират“, 
смята тя.

На въпрос дали общински 
съветници, които приеха 
каузата на сегашния приют 
в предходния мандат на 

Общински съвет са напра-
вили нещо по въпроса с по-
добряване на условията, тя 
е категорична:

„На 99% не се случва нищо 
в сегашния приют, макар да 
имаше обещания от общин-
ски съветници. Сериозни 
промени няма, освен леки 
козметични ремонти, които 
са крайно недостатъчни. 
Генерално нито базата се 
променя, нито ветеринар-
ното обслужване, условията 
и т.н. Промяната, която 
става, е единствено и бла-
годарение на управителката 
на приюта, която е дълго-
годишен служител там. 
Много общински съветници 
проявиха желание, но явно 
срещат някакви пречки. 
Може би има отпор и за 
средствата, които трябва 
да се отделят“.

ДАРИЯ ХУЛКА, ПРИРОДОЗАЩИТНИК: 

Още 10 години ли ще чакаме за нормални условия за животните

Природозащит-
ниците като 

Дария Хулка са 
притеснени, че 
изграждането 

на новия приют 
ще се забави за 

пореден път
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

В сегашния приют постоянно има около 100 бездомни животни при препълнен капацитет. Усло-
вията за четириногите са такива                ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

През есенно- 
зимния 
период се гази 
в кал
ФОТО: ОБЩИНА 
БУРГАС
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приют за бездомни кучета
на Бургас Димитър Николов, 
Агенцията за обществени 
поръчки и Сметната палата. 
В писмото, изпратено и до 
„Черноморски фар“, се насто-
ява за промяна в условията на 
процедурата и повторното 
ѝ провеждане. От КАБ са ка-
тегорични, че са необходими 
промени в изискванията по-
ради наличие на неравноправ-
ни и неприемливи клаузи, не-
ефективно разходване на 
обществени средства и 
ограничаване правото на 
достъп на проектантите до 
участие в процедурата.

Архитектурната колегия 
настоява за няколко промени 
в условията на обществената 
поръчка.

На първо място те искат 
преразглеждане на възлагане-
то по процедурата „инжене-
ринг“ (проектиране и строи-
телство).  Отваряне на 
възможност за самостоятел-
но изпълнение на проектант-
ските дейности – изготвяне 
на инвестиционен проект и 
осъществяване на авторски 
надзор.

„Инженерингът създава 
условия за непрозрачност и 
многократно оскъпява пуб-
личните обекти за сметка на 
тяхното качество. Неразде-
лянето на обособени позиции 
на поръчката стеснява кръга 
на възможните участници 
като необосновано огранича-
ва конкуренцията. Не са по-
сочени мотиви относно 
липсата на обособени позиции 
за проектиране, авторски 
надзор и строителство, кое-
то е в нарушение на ЗОП“, 
пишат в писмото си от КАБ.

Условия има и към залагане 
на прогнозна стойност за 
проектиране и авторски 
надзор, която е съобразена с 

пазарната (8% от строител-
ната стойност). Според тях 
тази за проектиране (в размер 
не надвишаващ 1% от стро-
ителната стойност) и ав-
торски надзор (в размер до 
20% от хонорара за проекти-
ране) е неправомерна, защото 
не е съобразена със ЗОП и 
Методиката за определяне 
размера на възнагражденията 
за предоставяне на проек-
тантски услуги

„Буди недоумение фактът, 
че Община Бургас възлага на 
общинска фирма разработва-
не на концептуален модел 
със спорно качество за „Цен-
тър за настаняване, лечение, 
обучение, социализация и 
осиновяване на животни“ на 
стойност 15 000 лв., а ком-
плексното проектиране на 
центъра по всички проектни 
части не бива да надвишава 
27 500 лв. (без ДДС). Услови-
ята на поръчката създават 
дъмпинг, тъй като прогноз-
ната стойност за проекти-
ране и авторски надзор е 

много по-ниска от нормал-
ната им стойност. Съще-
временно участниците 
трябва да се състезават по 
показател най-ниска цена, 
което стимулира още по-
силното подбиване на цени-
те за проектантските ус-
луги“, аргументират се 
архитектите.

Те настояват и за поста-
вяне на изискване за реализи-
ран минимален общ оборот за 
услугите по архитектурно и 
инженерно проектиране. 

„Изискването за реализиран 
минимален общ оборот в 
размер от 500 000 лв. за услу-
гите по архитектурно и ин-
женерно проектиране, при 
заложена пределна цена за 
проектиране от 27 500 лв., е 
ограничително, необосновано 
и нарушава конкуренцията“, 
пишат от КАБ.

Претенции има и към га-
ранцията за изпълнение на 
проектирането.

„Изисква се тя да е в размер 
на 0,5% от стойността на 

поръчката, въпреки че изрич-
но е подчертано, че цената за 
проектиране не трябва да 
надвишава 1% от общата 
стойност на поръчката. Това 
означава на практика, че га-
ранцията е в размер на 50% 
от стойността на цената за 
проектиране, което е крайно 
несъразмерно спрямо гаран-
цията и цената за строител-
но-монтажните дейности (за 
99% от цената за СМР се из-
исква гаранция в размер на 
2,5% от нея)“, се посочва в 
писмото.

От Камарата на българ-
ските архитекти завършват 
становището си с това, че 
разчитат искането им да 
бъде внимателно разгледано 
и отразено.

„Надяваме се в бъдеще 
Община Бургас да не бъде 
пример за нередности при 
възлагане на обществени 
поръчки за проектиране и 
строителство“, обръщат се 
архитектите към кмета на 
Бургас Димитър Николов.

МОНИКА ИЛИЕВА 

Тя с казва Черна – вероят-
но заради тъмния цвят на 
козината си. Благият нрав ѝ 
носи галеното Черничка. 
Видът ѝ е куче, породата – 
Микс, записано е в паспорта 
ѝ. Това което не пише е, че е 
родена под щастлива звезда, 
защото среща своите осино-
вители след гибелен момент 
в живота си. Габриела и Три-
фон – осиновителите, и 
Черна са неразделни от че-
тири години. Когато я взимат, 
тя е на две. 

Стопаните на кучето 
разказват, че е намерена в 
Морската градина на Бургас 
през лятото на 2020 г. Някой 
се обадил в общинския приют 
за кучета, за да съобщи за 
бедстващо четириного – за-
вързано безмилостно жес-
токо за дърво. „По онова 
време ходехме редовно в 
приюта, имахме много време 
и малко работа. Коронавиру-
сът бе парализирал живота 
ни и разхождахме кучета от 
приюта. Жена, която работи 
там ни каза, че има за нас 
някакво спокойно куче“, 
обяснява на симпатично 

развален български словач-
ката, която от почти две 
десетилетия живее у нас. 
Габриела и Трифон разказват, 
че след предложението на 
служителката не им трябва 
много време, за да се влюбят 
в брюнетката с гъста кози-
на. „Ходихме в приюта още 
няколко пъти, един ден се 
обърнах към нея, казах ѝ: 
„Приятелче, трябва да из-
лизаме оттук“, доверява ни 
стопанката на Черничка. 

Защо избират да вземат 
куче от приюта ли? – личен 
мотив, обвързан с родината 
на Габриела – Словакия, и 

разбира се с любовта, която 
изпитва към животните. „В 
Словакия осинових куче от 
приют. Не искам да купувам, 
намирам продажбата им за 
антихуманна. Желая да по-
могна на някое бездомно куче 
да намери сигурност, да по-
чувства любовта на стопа-
нина в грижата си към него. 
Приемам Черна като наша 
дъщеря. Тя е навсякъде с нас 
– дали на работа, или на по-
чивка“, разказа пред „Черно-
морски фар“ Габриела.

През последните четири 
години Габриела и Трифон 
редуват Словакия с България. 
Черничка е неотлъчно с тях, 
прекарват зимата в родина-
та на Габи, а лятото – в най-
големия курортен комплекс 
по родното Черноморие – кк 
Слънчев бряг. 

Любопитното за нея е, че 
от самото начало приема 
новите си стопани, нещо 
като любов от пръв поглед. 
„В момента, в който оформи-
хме документите ѝ и я пове-
дохме към колата, тя скочи 
вътре, a в апартамента ни се 
настани на леглото, като че 
ли винаги е било нейно. На 
следващия ден ходихме на 

екскурзия с корабче до о-в 
Света Анастасия. Всич-
ки бяха много учудени, 
че върви до нас без 
каишка. Черничка – 
кротка и добра, беше 
намерила своето ново семей-
ство. Аз мисля, че всички 
кучета от приюта са 
благодарни“, допъл-
ва момичето от 
Словакия, което 
успешно съче-
тава екскурзо-
водство с писане на рекламни 
статии за чуждестранен 
онлайн магазин. През 2005 г. 
работи в банка. Бюро във 
финансова институция ѝ се 
вижда доста скучна профе-
сионална изява. Започва да 
търси работен ангажимент, 
свързан с туристическия 
сектор. „Извадих лиценз за 
екскурзовод. Преди осем го-
дини се запознах с мъжа ми в 
България. В страната ви съм 
от цели 19“. 

Черна е настроена прия-
телски към другите кучета. 
Има добро сърце, обича ед-
накво и животни, и хора. 
Харесва дълги разходки пеша 
и по-далечни с автомобил. 
Само преди дни се е завърна-

ла от Тасос. 
Хотелите на острова 

са „пет френдли“ – рай за 
нейния вид. Обикновено след 
разхока, независимо къде, се 
отдава на любимото си за-
нимание – съзерцание през 
тераса – дълго и протяжно. 
Не, тя в никакъв случай не е 
клюкарка, просто е любо-
питна. 

Черна обожава да похапва 
сладолед в жегата, шокола-
довият ѝ е забранен -  вреди 
на кучетата. 

На финала на нашия раз-
говор Габриела доверява, че 
правят парични дарения на 
Общинския приют, от кой-
то е осиновена Черна, и 
апелира: „Подарете им една 
разходка, обожават да се 
разхождат.“

Черничка – кучето, което се влюби в своите стопани от пръв поглед

Късметлийката Черна със своите стопани – Трифон и Габриела                   ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Важно е час по-скоро да 
имаме този нов приют. 
Това заяви пред репортер 
на „Черноморски фар“ 
председателят на Еколо-
гичната комисия към 
местния парламент Сто-
ян Грозев. 

„Моето мнение е, че 
даже е закъсняло изграж-
дането на този нов приют, 
защото знаете, че този 
който е сега, дори не е на 
общинска земя. Той е твър-
де малък и недостатъчен 
за животните. Условията 
не са никак добри. Това, 
което сега се предлага да 
се изгради, е крайно необ-

ходимо“, заяви той.
Според него, по-скоро 

ТСУ към Община Бургас  
трябва да кажат имат ли 
основания исканията на 
Камарата на архитектите 
в България за спиране на 
поръчката и отделянето 
на проектирането в от-
делна част. 

„Всяко едно възражение 
по обществена поръчка 
представлява хипотетич-
на възможност за забавяне 
на строителството. Аз 
силно се надявам това да 
не повлияе на сроковете. 
Дори и да бъде обявена на 
ново, сроковете да се запа-
зят. Важно е час по-скоро 
да имаме този нов приют“, 
категоричен е Грозев.

Стоян Грозев, председател на 
Екологичната комисия към ОбС: 

Силно се надявам това възражение 
да не повлияе на сроковете

Стоян Грозев (най-вдясно) е на мнение, че изграждането на 
нов приют дори е закъсняло            ФОТО: ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Общата структура включва пет основни компонента, представени като свързани в кръг – нас-
таняване, лечение, обучение, социализация и осиновяване      ФОТО: ТЕХНИЧЕСКИ ПРОЕКТ



ЗЕЙНЕБ МЕХМЕД 

Разположено в южните 
гънки на Айтоската пла-
нина и встрани от прохода 
Айтос-Провадия, откъде-
то през вековете са пре-
минавали войски и търгов-
ски кервани, село Мъглен 
е рядко споменавано в ис-
торическите извори и в 
периодичния печат. Пове-
че сведения за него започват 
да се срещат през XX век, 
когато Мъглен е благоус-
троен, засилва се стопан-
ската дейност, подобрява 
се просветното дело и 
културната дейност, жи-
телите му се замогват.

През 50-те и 60-те годи-
ни миграционните процеси 
се засилват и голяма част 
от населението се пре-
мества в градовете Айтос, 
Бургас и Поморие. На тяхно 
място идват преселници 
от Родопите и от околни-
те балкански села. 

Благоприятно влияние 
за развитието на района 
оказва съществуването на 
множество водоизточни-
ци – извори, чешми и кла-
денци. Изградени са и 
микроязовири. Растител-
ността е многообразна, а 
в миналото горите край 
селото са изобилствали 
от дивеч, който днес за 
съжаление намалява драс-
тично. 

За древното минало на 
Мъглен може да се съди по 
немалкото археологически 
находки, открити там. 
Регистрирани са няколко 
могили, пещи за добив на 
желязо, каменна пластика 
на Тракийски конник, съ-
кровище от антични мо-
нети и много други.

В историческите извори, 
с които разполагаме се 
посочва, че селото е въз-
никнало още в незапомнени 

времена. През 17-18. век то 
е наричано Чим Халил, Чи-
маал, а по-късно Чимал. В 
миналото селото е застро-
явано без план, а дворовете 
на къщите били големи. 
По-късно се слага началото 
на плановото строител-
ство, част от улиците са 
шосирани, построени са 
мостове. По-голямата част 
от къщите са били едное-
тажни, дървени, покрити 
с турски керемиди. Посте-
пенно в строителството 
започва използването на 
камък, тухли и европейски 
керемиди.

До Съединението през 
1885 година селото е в пре-
делите на автономната 
област Източна Румелия. 
Тук, както и в други айтос-
ки села, се заселват бъл-
гарски бежански семейства. 
Сред тях са фамилиите на 
Ангел Янев и Иван Стойков 
от селата Карадаръ и Ков-
чаз, Лозенградско, а също 
и тези на Димитър Бучанов, 
Димитър Рачев, Паскал 
Христов, Тодор Петков, 
Тома Костадинов, Стоян 
Загорчев, Темелко Щерев, 
Христо Темелков и други. 

В продължение на веко-
ве основният поминък на 
населението са скотовъд-
ството и земеделието. Тук 
добре виреят зърнените 
култури, отглеждат се 
зеленчуци, създадени са 
множество овощни гради-
ни и лозови насаждения.

В селото традиционно, 
след приключването на 
полската работа всяка 
година след Андреевден 
започва есенно-зимният 
празничен цикъл. Започва-
ло се с Димитровден, кога-
то винаги се е правел 
курбан за здраве. На Архан-
геловден паметта на по-
чиналите се е почитала с 
курбан и подавки. На зимния 
празник Никулден винаги 

се е приготвяла риба и се е 
отдавала почит към све-
теца. Игнажден, Рождест-
во Христово, Нова година, 
Богоявление (Йордановден), 
Ивановден, Бабинден, Три-
фон Зарезан, Заговезни, 
Тодоровден, Благовещение, 
Възкресение Христово, 
Връбница, Лазаровден, 
Гергьовден, Еньовден, 
Петровден, Илинден, Го-
ляма Богородица, всеки от 
тези празници местните 
хора са отбелязвали подо-
баващо, а традициите са 
запазени и до днес. 

В селото има джамия, 
където всеки петък и на 
големите празници мюсюл-
маните от селото извърш-
ват своите религиозни 
обреди. На Рамазан байрам 
се събира цялото семейство, 
като младите искат прош-
ка от възрастните и се 
черпят със сладкиши. На 
Курбан байрам се коли 
жертвено животно, обик-
новено овца, и се раздава на 
съседите и на бедните 
хора за здраве.

Безспорно един от най-
важните за Мъглен дни е 
денят, в който се провеж-
да съборът на селото. 
Всяко домакинство отда-
леч се подготвя за посре-
щането на гости – деца, 
внуци, роднини и приятели 
пристигат тук. Счита се, 
че колкото повече гости 
има в една къща, толкова 
по-уважавани са нейните 
стопани. На обяд навсякъ-
де се подготвя богата 
трапеза, има много музика, 
глъч, смях и песни огласят 
селото, а на мегдана се 
извива кръшно хоро. През 
месец юни в селото се про-
вежда традиционният 
събор „Кошина“. 

Основно училище „Хрис-
то Ботев“ в село Мъглен е 
построено в периода 1933-
35 г. Предприемач за стро-

ителството е бил Желяз-
ко Добрев от гр. Карнобат, 
а архитект Петър Падарев 
от гр. Сливен. През годи-
ните нивото на образова-
нието в училището винаги 
е било на високо ниво. Там 
са преподавали учители с 
много добри педагогически 
умения като Тодор Данов, 
който е бил директор на 
ОУ „Н. Вапцаров“, гр. Айтос, 
Стефка Орлова, дългого-
дишен директор на учили-
щето в селото, Пенка 
Кирязова, настоящ дирек-
тор на СУ „Христо Ботев“ 
в Айтос и много други до-
казани специалисти.

Важна роля за културно-
обществения живот в се-
лото има читалище „Про-
буда 1929“, основано, както 
сочи името му, преди 
почти сто години – през 
1929 година. След отбеляз-
ването на неговата девет-
десетгодишнина, Община 
Айтос осигурява 365 хил. 
лева за неговия основен 
ремонт. 

Още през 1925 г. В Мъглен 
е открита участъкова 
здравна служба. През по-
следните години участъков 
лекар там е бил д-р Иван 
Куртев. Гордост за жите-
лите на селото е, че в 
екипа на известния карди-
олог проф. Чирков в София 
е бил включен и д-р Акиф 
Шабан, роден и израснал в 
тяхното село.

Важно за развитието на 
селото е ТКЗС „Щерю Ан-
гелов“, чийто многогодишен 
председател Кънчо Михов 
успява успешно да внедри 
нови техники и технологии 
в работата на формирова-
нието и да получи рекорд-
ни резултати в зърнопро-
изводството. В негова 
памет край селото е из-
дигната красива чешма.

Днес добрите традиции 
в земеделието са наследе-

ни от земеделска коопера-
ция „Мъглен“, разполагаща 
с най-модерна съвременна 
техника.

В центъра на селото се 
издига паметник на видния 
участник в революционни-
те борби Щерю Ангелов, 
родом от Мъглен, загинал 
през Втората световна 
война. 

Жителите на Мъглен 
винаги са уважавали силата 
и смелостта и затова имат 
голям интерес към спорта. 
Особено популярна през 

годините е борбата. 
Село Мъглен е едно от 

най-големите населени 
места в община Айтос. 
През последните години 
то промени значително 
своя облик в резултат на 
усилията на местната 
администрация. За общото 
благополучие на селото 
допринасят значително и 
всички негови жители, 
които заедно създават 
една по-добра среда за жи-
вот, с цел бъдещ проспе-
ритет на родния ни край.  
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Гордост. Именити лекари и учители са родени в него

Мъглен – наследник на древни традиции и славно минало
Проектът „Моят роден край в семейните 
спомени“ се осъществява съвместно между СУ 
„Христо Ботев“ гр. Айтос и Регионален историче-
ски музей - Бургас. Той включва провеждане 
поредица от занятия с ученици и извършване на 
събирателска работа за селектиране на информа-
ция и снимки, свързани с историята на община 
Айтос. Проектът се ръководи от Татяна 
Байкушева, от страна на РИМ – Бургас, и от Нико-
лай Димитров, от страна на СУ „Христо Ботев“. 
В него активно се включват учениците, които 
събират интересни данни за населени места в 
региона, разкази на местни жители за отдавна 
отминали събития, стари легенди, описания на 
традиционни обичаи и записват информация, 
свързана с важни природни забележителности, 

правят снимки на всичко, което им направи силно 
впечатление, цифровизират стари документи и 
фотографии. Вестник „Черноморски фар“ е медиен 
партньор на инициативата и на неговите 
страници се публикуват най-интересните 
истории, събрани от децата.
В днешния брой ще ви разкажем за село Мъглен. 
Данни за него е събрала ученичката Зейнеб 
Мехмед. Тя е написала реферат с обема на 
истинска книга, като се е постарала да разкаже 
множество интересни подробности за история-
та на населеното място. Представяме ви една 
малка част от информацията, като амбицията 
ни е в бъдеще пълният текст, който е и богато 
илюстрован, също да бъде достъпен за любозна-
телните читатели.

Местните хора с гордост разказват за именитите лекари, учители и обществени дейци, които са родом от селото

В памет на видния земеделец Кънчо Михов край селото е издиг-
ната красива чешма                    ФОТО: НИКОЛА БАЙКУШЕВ

Основно училище „Христо Ботев“ е построено в периода 
1933 – 35 г.                     ФОТО: НИКОЛА БАЙКУШЕВ

В центъра 
на селото се 

издига памет-
ник на видния 

участник в 
революцион-

ните борби 
Щерю Ангелов

Плодородната земя тук е причина хората да изберат мястото за свой дом         ФОТО: НИКОЛА БАЙКУШЕВ
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Откриха новия плувен комплекс 
„Аква Дрийм“ в Айтос

Има очаквания и за нов спортен клуб – по плувни дисциплини

Водосвет за здраве и 
успехи отслужи енорий-
ски свещеник Ромил 

Георгиев на откриването на 
плувен комплекс „Аква Дрийм“ 
в Айтос на 10 юли т.г. Кметът 
на община Айтос не скри 
задоволството си от реали-
зираната инвестиция и 
възможностите, които 
комплексът предоставя на 
айтозлии за отдих и спорт. 
Според него, партньорство-
то с наемателя на комплекса 
Николай Андреев е чакана от 
години инициатива. На мяс-
тото на разрушените град-
ски басейни са изградени две 
нови водни съоръжения. 
Единият от басейните е 
„малък олимпийски“ с разме-
ри 25 на 12.5 м, другият е 
детски, с диаметър 5 м. Това 
са двата басейна, в които 
гражданите и гостите на 
града се разхлаждат от на-
чалото на м. юни. Те са и ос-

нование за началото на един 
нов за Айтос клуб, с насоченост 
плувни дисциплини. „Компле-
ксът е продължение на по-
литиката на Община Айтос 
за реновиране на старата 

спортна база и изграждане 
на нови спортни съоръжения. 
Вярвам, че днес слагаме на-
чалото на един нов спорт – 
плуването“, заяви на откри-
ването градоначалникът.

Николай Андреев благода-
ри на кмета и администра-
цията за изключителното 
съдействие и разбиране и 
очерта три основни приори-
тета в бизнес стратегията 
си. „Взел съм под наем обекта 
за 10 години, инвестицията 
е доста голяма и вярвам, че 
комплексът има потенциал 
за развитие. Планирам из-
граждането на аквапарк през 
следващата година. Поел съм 
и благотворителна инициа-
тива – тренировки с цел ре-
хабилитация на деца с опорно-
двигателни проблеми. Една 
от целите е създаването на 
спортен клуб по плуване, на 
база на интереса към този 
спорт“, заяви за НП Андреев.

Лентата за откриването 
на плувния комплекс преря-

заха кметът и Николай Ан-
дреев. На събитието при-
състваха председателят на 
Общински съвет Айтос 
Красимир Енчев, общински 
съветници, представители 
на спортни клубове, много 
деца и граждани.

От името на Клуба по 
борба президентът Ружди 
Ахмед благодари на Андреев 
за жеста към младите борци 
на Айтос. Всеки вторник 
децата от клуба провеждат 
тренировките си в Градска-
та градина. След „сухите“ 
тренировки в градината, 
момчетата на треньора 
Октай Хасан са получили 
лична покана от Андреев да 
продължат подготовката 
си на басейните в плувния 
комплекс. Стана ясно, че 
Андреев също е бил борец, а 
сега в СКБ „Айтос“ тренира 
синът му.

На откриването беше и 
Вероника Василева – треньор 
по плуване, младата айтозлий-

ка, която има компетент-
ностите да тренира децата 
с опорно-двигателни пробле-
ми. Щастлива е, че най-сетне 
и Айтос има водни съоръже-
ния и желаещите да трени-
рат не са малко. „Много 
млади семейства водят де-
цата си, най-малките са на 
три години“, казва Вероника 

и благодари на Андреев за 
прекрасната база за провеж-
дане на тренировките.

Професионалисти са и 
двамата спасители, които 
демонстрираха плувните си 
умения – и двамата са част 
от бургаски отбор по водна 
топка.

НП

На събитието дойдоха председателят Красимир Енчев, началникът на Военен 
клуб – Айтос Иван Иларев и общински съветници Лентата за откриването прерязаха кметът Васил Едрев и Николай Андреев 

Партньорството с наемателя на комплекса Николай Андреев е 
чакана от години инициатива

Вероника Василева – треньор по плуване, и Николай Андреев в 
разговор за новата благотворителна инициатива

Край детския басейн Деца и млади хора препълниха басейна на откриването              ФОТО: НП



По покана на кмета на 
община Айтос Васил 
Едрев, гости на Ет-

нографския комплекс 
„Генгер“ бяха децата и 
екипът на бургаския Дне-
вен център за работа с 
деца на улицата. Водач на 
групата беше говорителят 
на ОД на МВР Цветелина 
Рандева. Преди да разгледат 
комплекса, Посетителския 
център и да се срещнат 
със занаятчиите в атели-
етата, децата посетиха 
лесопарк „Славеева река” 
и айтоския зоопарк.

Визитата на малчуга-
ните в Айтос е традицион-
на по повод 1 юни или 
преди началото на учеб-
ната година. Тази година 
гостуването им беше 
свързано с 29 юни – нацио-
налния ден за безопасност-
та на движението по пъ-
тищата. 

Голямата цел е инсти-
туциите да обединят 
усилията и грижата си за 
изведените от уличната 
среда малчугани, да сти-
мулират интереса им към 
учебния процес, природата, 

придобиването на соци-
ални умения и преодоля-
ване на социалната им 
изолация. 

Емоционално беше гос-
туването на децата в 
Зоопарк – Айтос. Получиха 
познания за флората и 
фауната, научиха инте-
ресни подробности за 
произхода и хранителните 
навици на екзотичните 

обитатели. Най-дълго 
останаха пред ограждени-
ята на понитата и клет-
ките на маймуните.

В Етнографския комплекс 
„Генгер“, децата и екипът 
на ЦРДУ се запознаха с 
българските обичаи, тра-
диции и старите местни 
занаяти, съхранени в ате-
лиетата на майсторите. 
Разгледаха комплекса и 

Посетителския център, 
получиха знания и за мест-
ните природни забележи-
телности.

Много интересна за 
децата беше срещата им 
със служители на РУ - Ай-
тос по повод националния 
ден за безопасност на 
движението. Научиха как-
ви основни правила тряб-
ва да спазват пешеходци-

те и колко внимателни 
трябва да са децата на 
пътя.

От името на цялата 
група Цветелина Рандева 
поднесе сърдечни благо-
дарности към кмета на 
община Айтос Васил Едрев, 
който винаги е бил съпри-
частен към проблемите 
на малчуганите на Дневния 
център и нееднократно е 

съдействал за организи-
рането на образовател-
ните екскурзии. „Кметът 
от сърце прегърна идеята 
за гостуването на децата. 
И съм сигурна, че това 
няма да е последната по 
рода си инициатива, която 
провеждаме съвместно с 
Община Айтос“, каза още 
Рандева. 

НП
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Община Айтос и ОДМВР-Бургас  
със съвместна инициатива за деца в риск

Един незабравим ден за децата от Центъра Инициативата е вече традиционна    ФОТО: НП

З А П О В Е Д  № РД-08-481
гр. Айтос, 09.07.2024г.

На основание чл.44, ал.1, т.1 и ал.2 от ЗМСМА, чл.14, 
ал.2 от Закона за общинската собственост, чл.60, ал.1 
и ал.3, във връзка с чл.57, т.1 от Наредба за реда за 
придобиване, управление и разпореждане с общинско 
имущество, във връзка с Решение №34 на Общински 
съвет Айтос, обективирано в Протокол № 4, от заседание 
на ОбС-Айтос, проведено на 31.01.2024г., 

З А П О В Я Д В А М:
1.Откривам процедури за провеждане на публични 

търгове с явно наддаване за отдаване под наем, за срок 
от 3 години, на обекти – частна общинска собственост, 
за продажба на цветя и сувенири, плодове, зеленчуци, 
разсади, семена, мед-пчелни продукти и други селскосто-
пански продукти от растителен произход, представляващи:

1.1 Закрита сергия /павилион/ №1, с площ 4,40 кв.м, 
находяща се в общински зеленчуков пазар – гр. Айтос

- Дата и час на търга – 30.07.2024г. от 13:10ч. в 
малката заседателна зала на Община Айтос.

- Начална месечна тръжна цена –17,60 лв. /седемна-
десет лева и шестдесет стотинки/ без ДДС.

- Определям стъпка за наддаване – 1,50 лв./един лев 
и петдесет стотинки / без ДДС.

- Определям парична гаранция за участие в търга – 
1000,00 лв./хиляда лева/, която се внася в касата на 
Общината в Центъра за административно обслужване 
или по банков път: „Алианц Банк България”, IBAN: BG 
27BUIN95613300447527, BIC: BUINBGSF, в срок до 12:00ч. 
на 29.07.2024г. При внасяне на паричната гаранция 
за участие в търга по банков път, средствата следва 
да са постъпили по сметка на общината до 12:00ч. 
на 29.07.2024г. 

1.2 Закрита сергия /павилион/ №2, с площ 4,40 кв.м, 
находяща се в общински зеленчуков пазар – гр. Айтос

- Дата и час на търга – 30.07.2024г. от 13:20ч. в 
малката заседателна зала на Община Айтос.

- Начална месечна тръжна цена –17,60 лв. /седемна-
десет лева и шестдесет стотинки/ без ДДС.

- Определям стъпка за наддаване – 1,50 лв./един лев 
и петдесет стотинки / без ДДС.

- Определям парична гаранция за участие в търга – 
1000,00 лв./хиляда лева/, която се внася в касата на 
Общината в Центъра за административно обслужване 

или по банков път: „Алианц Банк България”, IBAN: BG 
27BUIN95613300447527, BIC: BUINBGSF, в срок до 12:00ч. 
на 29.07.2024г. При внасяне на паричната гаранция 
за участие в търга по банков път, средствата следва 
да са постъпили по сметка на общината до 12:00ч. 
на 29.07.2024г. 

1.3 Закрита сергия /павилион/ №3, с площ 4,40 кв.м, 
находяща се в общински зеленчуков пазар – гр. Айтос

- Дата и час на търга – 30.07.2024г. от 13:30ч. в 
малката заседателна зала на Община Айтос.

- Начална месечна тръжна цена –17,60 лв. /седемна-
десет лева и шестдесет стотинки/ без ДДС.

- Определям стъпка за наддаване – 1,50 лв./един лев 
и петдесет стотинки / без ДДС.

- Определям парична гаранция за участие в търга – 
1000,00 лв./хиляда лева/, която се внася в касата на 
Общината в Центъра за административно обслужване 
или по банков път: „Алианц Банк България”, IBAN: BG 
27BUIN95613300447527, BIC: BUINBGSF, в срок до 12:00ч. 
на 29.07.2024г. При внасяне на паричната гаранция 
за участие в търга по банков път, средствата следва 
да са постъпили по сметка на общината до 12:00ч. 
на 29.07.2024г. 

1.4 Закрита сергия /павилион/ №4, с площ 5,60 кв.м, 
находяща се в общински зеленчуков пазар – гр. Айтос

- Дата и час на търга – 30.07.2024г. от 13:40ч. в 
малката заседателна зала на Община Айтос.

- Начална месечна тръжна цена –22,40 лв. /двадесет 
и два лева и четиридесет стотинки/ без ДДС.

- Определям стъпка за наддаване – 1,50 лв./един лев 
и петдесет стотинки / без ДДС.

- Определям парична гаранция за участие в търга – 
1000,00 лв./хиляда лева/, която се внася в касата на 
Общината в Центъра за административно обслужване 
или по банков път: „Алианц Банк България”, IBAN: BG 
27BUIN95613300447527, BIC: BUINBGSF, в срок до 12:00ч. 
на 29.07.2024г. При внасяне на паричната гаранция 
за участие в търга по банков път, средствата следва 
да са постъпили по сметка на общината до 12:00ч. 

на 29.07.2024г. 
ВАЖНО!
Павилиони с номера 1, 2 и 3 вкл. се отдават под 

наем за продажба на цветя и сувенири.
Павилион номер 4 се отдават под наем за продажба 

на плодове, зеленчуци, разсади, семена, мед-пчелни 
продукти и други селскостопански продукти от рас-
тителен произход.

2. За обезпечаване изпълнението на задълженията 
по договора за наем паричната гаранция за участие в 
търга се трансформира като гаранция за изпълнение 
на договора за наем, която се възстановява след 
изтичане на срока на договора, при пълно и точно 
изпълнение на задълженията на наемателя, като не 
се начислява лихва. Условията и реда за задържа-
нето и възстановяването на паричната гаранция се 
уреждат в договора.

3. Утвърждавам по 1 /един/ комплект тръжна докумен-
тация за всеки отделен имот предмет на търга, съдържащ 
следните документи:

- Копие от заповед за насрочен търг;
- Заявление за участие - приложение №1; 
- Декларация за оглед на имота – приложение №2
- Декларация за условията на търга и проекто-договора 

– приложение №3;
- Декларация за съгласие за събиране, използване и 

обработване на лични данни – приложение №4;
- Тръжни условия;
- Копие от схема на имота; 
- Договор за наем /проект/;
4. Тръжната документация е на стойност 30.00 лв./

тридесет лева/ без ДДС, която се закупува до 16:00ч. на 
26.07.2024.г. в Центъра за административно обслужване 
в Общината.

5. Кандидатите следва да представят в запечатан 
непрозрачен плик до 12:00ч. на 29.07.2024г. в Центъра 
за административно обслужване в Общината следните 
документи:

5.1. Заявление за участие в търга - приложение №1; 

5.2. Декларация за оглед на имота - приложение №2;
5.3. Декларация за условията на търга и проекто-

договора - приложение №3;
5.4. Декларация за съгласие за събиране, използване 

и обработване на лични данни - приложение №4;
5.5. Документ за внесена парична гаранция за участие 

в търга;
5.6. Документ за закупена тръжна документация;
5.7. Документ за регистрация за земеделски произво-

дител - в случаите, когато кандидатът е физическо лице;
5.8. Пълномощно с нотариална заверка на подписа 

конкретно-за имота, предмет на търга, когато се участва 
чрез пълномощник. Допустимо е пълномощното да не се 
постави в плика, а да се предаде на комисията на нейното 
заседание. На комисията се предоставя оригинал или 
заверено за вярност копие, като в този случай оригиналът 
се показва за сверка.

6. До участие в търга ще се допускат физически лица, 
регистрирани като земеделски производители и юриди-
чески лица. Върху плика, в който кандидатът е поставил 
необходимите документи за участие в търга се записва 
обекта на търга, наименованието на кандидата и ако е 
юридическо лице се записва и ЕИК на фирмата.

7. Оглед на имотите да се извършва всеки работен ден 
до 12:00ч. на 29.07.2024.г. с представител на Общината 
след представяне на платежен документ за закупена 
тръжна документация и предварителна заявка.

8. Начин на плащане: в 14-дневен срок от влизане в 
сила на заповедта за спечелил участник и преди под-
писването на договора спечелилият кандидат следва 
да внесе един месечен наем с ДДС и административна 
такса съгласно чл.39, ал.1 от Наредбата за определяне 
и администриране на местните такси и цени на услуги 
на територията на Община Айтос . 

9. В 7-дневен срок от сключване на договора, наема-
телят следва да представи застрахователна полица за 
сключена застраховка, включително срещу природни 
бедствия и земетресения.

Настоящата заповед да се обяви във вестник „Народен 
приятел”, електронната страница на Община Айтос и да 
се постави на информационното табло на Общината.

Контрол по изпълнение на заповедта ще упражнявам 
лично.

ВАСИЛ ЕДРЕВ
КМЕТ НА ОБЩИНА АЙТОС

СЪОБЩЕНИЕ

Във връзка с лятно-есенната кампания по прибиране на селскостопан-
ската реколта уведомявам земеделските стопани на територията на Община 
Айтос да бъдат особено внимателни при използването на високогабаритна 
техника (комбайни, силажни комбайни, трактори, косачки и др.), като и 
да запознаят работниците и служителите си за опасностите при работа в 
близост до електропроводи високо напрежение.

При съмнение за намален габарит на електропроводната мрежа, лицата 
извършващи селскостопански дейности в района на електропроводите 
незабавно да преустановят работа и да потърсят съдействие на следните 
телефони:

0885 90 40 33 – инж. Пламен Николов – р-л сектор ЕПВН МЕР Бургас
056/ 851 741 – централа управление МЕР Бургас

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

Бърза реакция на 
огнеборците

В неделя, на 7 юли, около 
14.15 ч. в Районно управле-
ние – Айтос е получено 
съобщение за пожар в огра-
да, изградена от стари 

автомобилни гуми, близо 
до асфалтовата база край 
Айтос. Два противопожар-
ни екипа са потушили 
огъня, съобщават от прес-
центъра на Областна ди-
рекция на МВР в Бургас

Отново в неделя, около 

14.50 ч. в Районно управление 
– Айтос е получено второ 
съобщение за пожар в райо-
на между Айтос и село 
Мъглен, в близост до об-
щинския път. Огънят е 
потушен благодарение на 
бързата реакция на два 

противопожарни екипа, 
изгорели са само сухи треви 
и храсти. 

Причините за инциден-
тите и стойността на 
щетите са в процес на из-
ясняване. Работата по 
случаите продължава.

Два пожара горяха край Айтос



ДГ Маргарита Богданова се срещна с кмета и айтоските ротарианци
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Ротари и местната власт – партньорство 
в полза на общността

Кметът Васил Едрев 
посрещна в Община 
Айтос Маргарита Бог-

данова, Дистрикт Гуверньор 
2024-2025 на Ротари България. 
На срещата с градоначални-
ка Дистрикт Гуверньорът 
беше придружен от д-р Синан 
Чете, новия президент на 
Ротари клуб Айтос, и члено-
ве на борда.

ДГ Богданова запозна кме-
та с важните теми и проек-
ти, по които ще работи 
Ротари България през нова-
та ротарианска година – 
членството в Ротари като 
предизвикателство, по-зна-
чими, по-устойчиви, и с по-
голям обхват проекти, ра-
бота с Фондация „Ротари и 
Мирът“, като особено ак-
туална тема днес. Затова, 
през ноември 2024 г. Ротари 
планира Конференция за мир 
в София, на която да се дис-
кутират различията и 
конфликтите в общество-
то.

Кметът Васил Едрев 
представи проектите, кои-
то се изпълняват момента 
и акцентите в програмата 

за развитието на община 
Айтос през следващите го-
дини. Градоначалникът 
подчерта доброто взаимо-
действие на местната власт 
с Ротари - Айтос при осъ-
ществяването на конкрет-
ни идеи и съвместни проек-
т и .  О б с ъ д е н и  б я х а  и 
възможностите за бъдещи 
партньорства, които са от 

полза за местната общност. 
„Приоритет за нас са децата 
и младите хора, образова-
нието, спортът и възмож-
ностите да изкараме децата 
от къщи с участието им в 
спортни клубове, танцови 
състави и други полезни 
занимания“, каза още кметът. 
Богданова подчерта, че то-
ва е една от каузите на Ро-

тари, която ще бъде и тема 
на национален проект. „Из-
ключително се радвам да чуя 
за добрата съвместна рабо-
та на Ротари - Айтос с 
местната власт. Защото 
нито един клуб не може да 
функционира, особено в мал-
ките населени места, без 
партньорството с кмета и 
обратно“, заяви Богданова.

Президентът на Ротари 
- Айтос д-р Синан Чете оч-
ерта важните теми през 
новата ротарианска година, 
всяка от които е свързана с 
конкретен проект. Един от 
тях е възраждането на ста-
рата айтоска спортна 
традиция – лекоатлетическия 
крос „Златна есен“ в парк 
„Славеева река“, който има-
ше своето първо подновено 
издание през октомври м.г. 
Програмата на Ротари - Ай-
тос е приоритетно насоче-
на към децата, младите 
хора, образованието, тра-
дициите и айтоските забе-
лежителности. По време на 
разговорите стана ясно, че 
Ротари и Общината имат 
конкретен план за реализи-
ране на една отдавнашна 
идея – паметник на компози-
тора Филип Кутев в родния 
му град. „Идеята е стара, от 
15 години, но се разви във 
времето. Ротари, Общината 
и семейство Кутеви вече 
обсъждат варианти за па-
метника и предложение до 
Общинския съвет, къде да 
бъде изграден монументът“ 

заяви Иван Иванов от клуб-
ната комисия за връзки с 
обществеността. Кметът 
потвърди готовността на 
Общината за участие в про-
екта и необходимостта от 
широко обществено обсъж-
дане на идеята.

В края на срещата Дис-
трикт Гуверньор 2024-2025 
заяви, че „темата Филип 
Кутев е ключова за Айтос“, 
и е особено впечатлена „от 
това, което тук се прави за 
децата и младите хора, а то 
се покрива с целите, рабо-
тата и ценности на Ротари“.

По-късно, Дистрикт Гу-
верньорът успя да разгледа 
Архитектурно-етнографския 
комплекс „Генгер“ и да посе-
ти мястото, на което Ро-
тари - Айтос предлага да 
бъде изграден паметникът 
на композитора. Вечерта ДГ 
Маргарита Богданова се 
срещна с приятелите от 
Ротари клуб - Айтос, за да 
ги запознае с насоките за 
работа на Ротари България 
през новата ротарианска 
година.

НП

З А П О В Е Д  № РД-08-480
гр. Айтос, 09.07.2024г.

На основание чл.44, ал.1, т.1 и ал.2 от ЗМСМА, чл.14, 
ал.2 от Закона за общинската собственост, чл.60, ал.1 
и ал.3, във връзка с чл.57, т.1 от Наредба за реда за 
придобиване, управление и разпореждане с общинско 
имущество, във връзка с Решение №34 на Общински 
съвет Айтос, обективирано в Протокол № 4, от заседание 
на ОбС-Айтос, проведено на 31.01.2024г., 

З А П О В Я Д В А М:
1.Откривам процедура за провеждане на публичен 

търг с явно наддаване за отдаване под наем, за срок от 3 
години на недвижим имот – частна общинска собственост, 
представляващ Търговски обект №2, със застроена площ 
51,60 кв.м, находящ на ул.“Христо Ботев“ №16 в южната 
част на подблоково пространство на ЖСК „Левски”, 
УПИ VII-2102, кв.110, по плана на гр.Айтос, актуван с 
АЧОС № 4035/01.06.2015г., при граници: изток – улица 
„Хр.Ботев“, запад – вътрешен двор, север – общински 
търговски обект № 1, юг – проход. 

2. Дата и час на търга – 30.07.2024г. от 13:00ч. в 
малката заседателна зала на Община Айтос.

3. Начална месечна тръжна цена – 309,60лв. /триста 
и девет лева и шестдесет стотинки/ без ДДС.

4. Определям стъпка за наддаване – 30,00 лв. /тридесет 
лева/ без ДДС.

5. Определям парична гаранция за участие в търга – 
2000,00 лв. /две хиляди лева/, която се внася в касата 
на Общината в Центъра за административно обслужване 
или по банков път: „Алианц Банк България”, IBAN: BG 

27BUIN95613300447527, BIC: BUINBGSF, в срок до 12:00ч. 
на 29.07.2024г. При внасяне на паричната гаранция 
за участие в търга по банков път, средствата следва 
да са постъпили по сметка на общината до 12:00ч. 
на 29.07.2024г. 

Имотът се отдава под наем за извършване на 
търговска дейност.

6. За обезпечаване изпълнението на задълженията 
по договора за наем паричната гаранция за участие в 
търга се трансформира като гаранция за изпълнение 
на договора за наем, която се възстановява след 
изтичане на срока на договора, при пълно и точно 
изпълнение на задълженията на наемателя, като не 
се начислява лихва. Условията и реда за задържа-
нето и възстановяването на паричната гаранция се 
уреждат в договора.

7. Утвърждавам 1 /един/ комплект тръжна документация 
за имота предмет на търга, съдържащ следните документи:

- Копие от заповед за насрочен търг;
- Заявление за участие - приложение №1; 
- Декларация за оглед на имота – приложение №2
- Декларация за условията на търга и проекто-договора 

– приложение №3;
- Декларация за съгласие за събиране, използване и 

обработване на лични данни – приложение №4;
- Тръжни условия;
- Копие от скица на имота; 
- Копие от АОС;
- Договор за наем /проект/;
8. Тръжната документация е на стойност 30.00 лв./

тридесет лева/ без ДДС, която се закупува до 16:00ч. на 
26.07.2024.г. в Центъра за административно обслужване 
в Общината.

9. Кандидатите следва да представят в запечатан 
непрозрачен плик до 12:00ч. на 29.07.2024г. в Центъра 
за административно обслужване в Общината следните 
документи:

9.1. Заявление за участие в търга - приложение №1; 
9.2. Декларация за оглед на имота - приложение №2;
9.3. Декларация за условията на търга и проекто-

договора - приложение №3;
9.4. Декларация за съгласие за събиране, използване 

и обработване на лични данни - приложение №4;
9.5. Документ за внесена парична гаранция за участие 

в търга;
9.6. Документ за закупена тръжна документация;
9.7. Пълномощно с нотариална заверка на подписа 

конкретно-за имота, предмет на търга, когато се участва 
чрез пълномощник. Допустимо е пълномощното да не се 

постави в плика, а да се предаде на комисията на нейното 
заседание. На комисията се предоставя оригинал или 
заверено за вярност копие, като в този случай оригиналът 
се показва за сверка.

10. До участие в търга ще се допускат физически и 
юридически лица. Върху плика, в който кандидатът е 
поставил необходимите документи за участие в търга се 
записва обекта на търга, наименованието на кандидата 
и ако е юридическо лице се записва и ЕИК на фирмата.

11. Оглед на имота да се извършва всеки работен ден 
до 12:00ч. на 29.07.2024.г. с представител на Общината 
след представяне на платежен документ за закупена 
тръжна документация и предварителна заявка.

12. Начин на плащане: в 14-дневен срок от влизане 
в сила на заповедта за спечелил участник и преди под-
писването на договора спечелилият кандидат следва 
да внесе един месечен наем с ДДС и административна 
такса съгласно чл.39, ал.1 от Наредбата за определяне 
и администриране на местните такси и цени на услуги 
на територията на Община Айтос . 

13. В 7-дневен срок от сключване на договора, на-
емателят следва да представи застрахователна полица 
за сключена застраховка, включително срещу природни 
бедствия и земетресения.

Настоящата заповед да се обяви във вестник „Народен 
приятел”, електронната страница на Община Айтос и да 
се постави на информационното табло на Общината.

Контрол по изпълнение на заповедта ще упражнявам 
лично.

ВАСИЛ ЕДРЕВ
КМЕТ НА ОБЩИНА АЙТОС

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

Ротари и местната власт – партньорство в полза на общността

След срещата с кмета президентът на клуба д-р Синан Чете 
представи реализираните клубни проекти и своите планове за 
новата ротарианска година

Гледни точки по общата кауза „Да изкараме децата от къщи“
ФОТО: НП И РК-АЙТОС

В Одрин, съвместно с местния Ротари клуб, се проведе ритуа-
лът по предаване на ротарианската огърлица



След Емировския! Общината благоустроява  
втори градски квартал – „Васил Априлов”
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Осигурено е финансиране и за цялостно реновиране на кв. 49, т.н. Военни блокове

На 27 март 2024 г. кме-
тът Васил Едрев и 
министърът на ре-

гионалното развитие и 
благоустройството под-
писаха четири договора за 
финансиране на четири 
общински инфраструктур-
ни проекта. Точно тогава 
Община Айтос получи 
картбланш за изпълнение-
то на проекта за цялост-
ното благоустрояване на 
квартала около ул. „Васил 
Априлов“. През м. юли в ход 
е изпълнението на проек-
та за тоталното прео-
бразяване на т.н. кв. 154 по 
плана на град Айтос, на 
обща стойност 2  062  000 
лв. След Емировския, това 
е вторият градски квартал, 
на който с финансиране по 
проект Община Айтос ще 
придаде чисто нова визия. 

Преди старта на стро-
и т е л н и т е  д е й н о с т и 
трябваше да бъдат пре-
махнати десетки стари 
метални гаражи, да бъдат 
демонтирани пейки и 
детски съоръжения от 
времето на ранния социа-

лизъм. В определения от 
Община Айтос срок – 30 
април, всички гаражни 
клетки, които попадат в 
обхвата на проекта, бяха 
премахнати от собстве-
ниците им. За фирмата 
изпълнител „Хидрострой“ 
остана нелеката задача 
да разкърти и почисти 
всеки един от бетоновите 
постаменти, върху които 
металните клетки са 
стояли в продължение на 
десетилетия. 

В началото на м. юли 
вече няма и спомен за ста-
рия околоблоков пейзаж. 
Дейностите по благоус-
трояването сега вървят 
покрай ул. „Славянска“ и 
край реката, като преди 
това подземните комуни-
кации са подменени. Из-
граждат се нови улици, 
тротоари, ново осветле-
ние. Подменя се настилка-
та в околоблоковите 
пространства, решава се 
проблемът с паркирането 
– с нови паркоместа с пар-
коелементи. Предстои да 
бъдат изградени две нови 

детски площадки и чети-
ри беседки, да се обособят 
зони за отдих и спорт.

Проектът е включен в 
инвестиционната програ-
ма на държавен бюджет 
2024, но липсата на стабил-
но национално управление 
крие рискове по отношение 
на ритмичното финанси-
ране. Кметът Васил Едрев 
е оптимист. „Много бяха 
предизвикателствата през 
последните години. Спра-
вяли сме се, ще се справим 
и сега“, категоричен е гра-
доначалникът.

НП

Проектът е включен в инвестиционната програ-
ма на държавен бюджет 2024          ФОТО: КЕВОРК ДАДУРЯН Нова настилка пред жилищните блокове             ФОТО: КЕВОРК ДАДУРЯН

Кварталът ще е с чисто нова визияНово улично осветление                ФОТО: КЕВОРК ДАДУРЯН

Над 120 ще са паркоместата             ФОТО: КЕВОРК ДАДУРЯН

Злато, сребро и бронз от 
международния турнир 
„Купа Стефка Спасова“

Клуб по спортна акро-
батика „Ейнджълс“ - Айтос 
участва в Международен 
турнир в Сливен в памет 
на Стефка Спасова с пет 
вида във възрастите 8-14 
и 6-12 години – всички се 
класираха за финал.. (През 
1974 г. Стефка Спасова и 
Калинка Лечева са първите 
световни шампионки на 
България по спортна ак-
робатика)

Във възрастовата гру-
па 8-14 г. златни медали 
спечели мъжката четвор-
ка Иван Тенев, Живко 
Христов, Митко Адем и 
Онур Смаил. В същата 
възраст при женските 
двойки Елис Рафет и Кла-
ра Дживанова се класираха 
на второ място. Освен 
сребърните медали та-

лантливите момичета 
спечелиха една от специ-
алните награди – „Най-
артистичен вид“.

В състезанието в гру-
пата 6-12 г., айтоският 
клуб участва с три вида. 
Мъжката четворка, която 
вече успешно догонва 
„батковците“ – Емануел 
Генчев, Рухиджан Али, 
Християн Киряков и Еми-
рай Яламов се представи 

отлично и спечели второ-
то място и сребърните 
медали.

При женските двойки 
във възраст 6-12 г. съдии-
те присъдиха две трети 
места. Леман Аптула и 
Айше Ахмед имаха еднакъв 
брой точки с момичетата 
от Сливен, затова двете 
двойки бяха наградени с 
бронзови медали.

В състав Февзие Якуб, 

Дарена Генчева и Йоана 
Димова женската тройка 
на клуба имаше само три 
тренировки, след смяна на 
основата поради здраво-
словен проблем. Момиче-
тата обаче се представи-
ха достойно и заеха 6. 
място в надпревара с 14 
тройки от цялата стра-
на.

Заради счупена ръка, на 
квадрата в Сливен не успя 

да покаже класата си сме-
сената двойка Тома Анто-
нов – Крисия Петрова, 
шампиони и златни меда-
листи от Държавното 
първенство по спортна 
акробатика в Горна Оря-
ховица. 

Старши треньорът 
Дида Грудева и треньор-
ският екип благодарят на 
всички състезатели за 
отличното представяне, 

с пожелания към Тома за 
бързо възстановяване. 
Специалните благодарнос-
ти на Грудева са към ро-
дителите за отговорното 
отношение и подкрепата. 
„Поради пропадане на та-
вана, от м. януари децата 
не могат да тренират в 
базата, предоставена от 
общината. Не тренират 
на професионален квадрат, 
затова шестото място 
сред 14 отбора е голям 
успех за клуба. Изключи-
телно сме благодарни на 
г-жа Ирина Вътева, дирек-
тор на СУ „Никола Вапца-
ров“, за това, че ни предос-
тавя база за тренировки 
от м. октомври т.г. Пред-
стоят ни още много със-
тезания, затова се надя-
ваме, че за подготовката 
им ще имаме по-добри ус-
ловия“, коментира Груде-
ва след последното голямо 
състезание на „Ейнджълс“.

НП

Всички състезатели на „Ейнджълс“ на финал 

Отборът на КСА „Ейнджълс“
Златната четворка Иван Тенев, Живко Христов, 
Митко Адем, Онур Смаил

Сребро за женската двойка Елис Рафет – Клара 
Дживанова

Четворката Емануел Генчев, Рухиджан Али, Християн Киряков, 
Емирай Яламов вече успешно догонва „батковците“

Женската двойка Леман Аптула – Айше Ахмед с бронзов медал
ФОТО: КСА „ЕЙНДЖЪЛС“

Женската тройка Февзие Якуб, 
Дарена Генчева и Йоана Димова, 
която замества основата 
Велислава Калинова



Г-жо Нейкова, знаем, 
че имате специално 
отношение към опаз-

ването на културно-ис-
торическото наследство 
и особено това в Созопол. 
Ще се промени ли нещо по 
време на Вашия мандат 
с казуса с остров Св. Кирик 
и Юлита?

– Много правилно отбе-
лязахте, че имам специално 
отношение към опазването 
на културно-историческо-
то наследство. Опазването 
и съхранението трябва да 
бъде приоритет на всяка 
държавна политика. От-
ношението на държавата 
към собственото ѝ кул-
турно и природно богатство 
е белег за политическа 
мъдрост или престъпно 
нехайство. 

За съжаление казусът с 
остров Св. Кирик и Юлита 
и намиращото се там 
Рибарско училище има 
нерадостна съдба. Учили-
щето е създадено с указ на 
цар Борис III през 1924 г. 

През 2007 г. е обявено за 
недвижима архитектурна 
ценност с местно значение. 

Днес старото рибарско 
училище се руши. Възста-
новяването на остров Св. 
Кирик и Юлита, известен 
още като култовия център 
на Древна Аполония, влезе 
в моя дневен ред като 
областен управител на 
област Бургас още през 
2021 г. Тогава министър на 
културата беше проф. 
Минеков и заедно с кмета 
на община Созопол Тихомир 
Янакиев посетихме остро-
ва. 

Организирахме срещи с 
ЮНЕСКО и световни ор-
ганизации, които имат 
опита във възстановява-
нето на паметници на 
културата от световно 
значение. Създадохме Ини-
циативен комитет под 
патронажа на вицепрези-
дента на България г-жа 
Илияна Йотова. Проведох 
няколко срещи с двамата 
посланици на Франция Н. 

Пр. г-жа Робин и Н. Пр. г-н 
Мейер като в тяхно лице 
винаги съм срещала убеде-
ни съмишленици островът 
да бъде не само реставри-
ран и да намери нов об-
ществен живот, но и да 
бъде припознат от обще-
ството, като бъдещ 
световен културен център. 
Френска компания, която 
е с основна роля за реали-
зирането на Лувъра в Абу 
Даби, е готова да работи 
с всяко българско минис-
терство и местните 
власти.

Към днешна дата имо-
тите са в управление на 
Министерството на кул-
турата. От 2009 г. са по-
стъпвали многократни 
искания от Община Созо-
пол за прехвърляне на 
имота в тяхно управление, 
за да участват по проекти 
за финансиране. 

Към настоящия момент 
е входирано ново искане 
от Община Созопол за да 
им се прехвърли тази част 

от имота, в която са раз-
положени вълнолом с хи-
дротехнически съоръжения, 
кейови стени и път. 

С предоставянето им 
на общината ще се даде 
възможност да се изготви 
цялостен план за подобря-
ване на пристанищната 
инфраструктура, включ-
ващ: реконструкция, мо-
дернизация и постоянно 
поддържане на кейови 
стени, вълнолом и хидро-
техническите съоръжения, 
осигуряващи вентилация 
на залива, ремонтиране на 
пътната мрежа с пеше-
ходна зона до и около ак-
ваторията, почистване 
на морското дъно и подо-
бряване на възможност-
ите за маневриране и 
акостиране на морските 
съдове. 

По отправеното пред-
ложение на Община Созопол 
като областен управител 
ще изразя положително 
становище, което ще бъ-
де изпратено до Минис-
терството на културата. 

За тази част от имота, 
където е разположена 
недвижимата културна 
ценност‚ Рибарско учили-
ще“, както  и останалите 
сгради на територията 
на остров Свети Кирик и 
Юлита, Община Созопол 
ни уведомяват, че все още 
не са стартирали никакви 
дейности и не са предпри-
ети мерки за съхранява-
нето на сградния фонд. 

В тази връзка се под-
готвя запитване до Ми-
нистерството на култу-
рата дали са приключили 

археологическите проуч-
вания в територията, ако 
не в какви срокове се очак-
ва да приключат, плани-
рани ли са временни мерки 
за опазване на недвижима-
та културна ценност. 
Това е моя кауза и ще ра-
ботя по нея дори и когато 
вече няма да съм областен 
управител.

– По време на среща с 
кметовете от Бургаска 
област обявихте, че ще 
предложите една от за-
бележителностите на 
Созопол да бъде включена 
в ЮНЕСКО. Коя е тя и 
каква е процедурата?

– Забележителността, 
която ще предложа да се 

включи в списъка на ЮНЕ-
СКО, е подводната камен-
на гора между островите 
Св. Иван и Свети Кирик и 
Юлита“. Това е уникален 
природен феномен. 

Открита е преди 38 
години от млади водолази, 
които са били на експеди-
ция и решили да проверят 
достоверността на раз-
казите на местните ри-
бари за дънери по дъното. 

Експедицията описва 
множество дънери, някои 
от тях са 4 метра в диа-
метър, с корени, които се 
развиват в дълбок въгли-
щен пласт.

Продължава на стр. 3
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ВАС реши: „Подпорната стена“ 
на Алепу е законно изградена

Община Созопол се отчете за 
изпълнението на бюджет 2023

Кметът на община Со-
зопол Тихомир Янакиев 
представи отчет на из-
пълнението на бюджет 
2023г. Това е първият 
бюджет, изготвен от 
общината след приключ-
ване на процедурата по 
финансово оздравяване. 
Той е приет с решение 
№1127 на редовно заседание 
на Общински съвет на 
19.09.2023 г. „Общината 
предложи балансиран бю-
джет, който изпълни на 
84%“, каза кметът Янаки-
ев.

Продължава на стр. 2

Мария Нейкова, областен управител на област Бургас: 
Моята мисия за Созопол е да получи част от остров Кирик и Юлита, 

подводната гора да влезе в ЮНЕСКО и Акра да стане музей на открито
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„Подпорната стена” в 
местността Алепу край 
Созопол е законно изграде-
на. Това е окончателното 
решение на 5-членен състав 
на ВАС. Магистратите 
отмениха акта на бившия 
служебен регионален ми-
нистър Иван Шишков от 
правителството на Гълъб 
Донев. Той отказа да съгла-
сува проекта. От ВАС ре-
шиха, че действията му са 
незаконосъобразни.

Проектът „Алепу вили-
дж” за строителството 
на жилищна сграда с 90 
ваканционни апартамента 
ще бъде завършен, обявиха 
от фирмата инвеститор 
„Бриз 2000”.

Според проекта до две 
години в местността Але-
пу ще има изградена голяма 
жилищна сграда с апарта-
менти, каза Стоян Василев 
от фирмата инвеститор 
на проекта. „Тепърва пред-
стои издаването на пред-

варителното съгласие. Ще 
подадем документи в Об-
щина Созопол за одобрява-
не на проектите и за изда-
в а н е  н а  с т р о и т е л н о 
разрешение. Започваме да 
движим документите. 
Надявам се до края на годи-
ната да имаме строително 
разрешение”, допълни той.

„Ако Върховният адми-
нистративен съд е поста-
новил, че обектът е зако-
нен, община Созопол няма 
право да не му издаде раз-
решение, ако всички други 
документи са изрядни. Към 
този момент  все още няма 
обявено инвестиционно 
намерение от собствени-
ците“, коментира кметът 
Тихомир Янакиев. 

„Първият етап на про-
екта е завършен. Той 
включва изграждането на 
подпорна стена, укрепваща 
брега. Проблемът е, че 
строежът се разминава 
със съгласуваните доку-

менти, защото подпорна-
та стена има помещения, 
които приличат на стаи 
и асансьорни шахти, което 
видимо е част от 4-етаж-
на жилищна сграда. За бъ-
дещото строителство 
трябва да бъде изготвена 
ОВОС”, каза Тома Белев от 
„Зелено движение”.

„Няма вратичка по въ-
проса за спазване на еколо-
гичното законодателство. 
Този строеж не може да 
продължи, ако няма екоо-
ценка на устройствения 
план или няма ОВОС на 
самото намерение да се 
строи такъв огромен ком-
плекс”, заяви Белев.

До края на 2024  година 
фирмата инвеститор на 
проекта ще се опита да 
придобие документите, 
включително и строител-
но разрешително, за за-
вършването на големия 
жилищен комплекс в мест-
ността „Алепу”.

Министерството на 
регионалното разви-
тие и благоустрой-

ството стартира втория 
етап от реализиране на 
проектните идеи от Тери-
ториалната стратегия по 
програмата за трансгра-
нично сътрудничество 
между България и Турция. 
Процедурата е предвидена 
само за кандидатите с 
вече одобрени концепции 
за развитие на пограничния 
район, които могат да 
подадат пълни проектни 
предложения.

В тази връзка. в гр. Визе, 
Република Турция се прове-
де среща на партньорите 
в проектно предложение 
№ BGTR0200085 „РАЗШИ-
РЯВАНЕ НА СТРАНДЖА – 
напредък в капацитета за 
взаимодействие на тран-
сграничното културно 
наследство“ в рамките на 
Приоритет 2 „Интегрира-
но развитие на трансгра-
ничния регион“, Специфич-
на цел 5.2 „Насърчаване на 
интегрираното и приоб-
щаващо социално, иконо-
мическо и екологично 
местно развитие, култура, 
природно наследство, 
устойчив туризъм и сигур-
ност в райони, различни 
от градските райони“ на 
Програмата за трансгра-
нично сътрудничество 
INTERREG VI-A ИПП Бълга-
рия - Турция 2021-2027. 

В срещата участваха 
официалните представи-
тели на Водещия партньор 
Община Визе, Асоциация 
Calm City Vize, Община Кай-
нарджа и Община Созопол.

 Кметовете на Визе – г-н 
Ерджан Юзалп, на Кайнар-
джа – г-жа Неше Чевикбаш, 
и на Созопол – г-н Тихомир 
Янакиев, отново изразиха 
желанието и готовността 
си да работят съвместно 
за осъществяване на пла-
нираните дейности. Еки-
пите на партньорите 
обсъдиха и разпределиха 
отговорностите за подго-
товка на проектното 
предложение и необходи-
мите подкрепящи докумен-
ти. Обсъдени бяха необхо-

д и м и т е  п р о м е н и  з а 
надграждането на проект-
ната идея от концепция в 
пълно проектно предло-
жение в съответствие с 
насоките от проведеното 
обучение за идентифици-
рани кандидати по програ-
мен приоритет 2 „Интег-
р и р а н о  р а з в и т и е  н а 
трансграничния регион“ 
от Съвместния секрета-
риат на Програмата.

Партньорите си поста-
виха срокове за изпълнение 
на отделните задачи и 
определиха началото на м. 
август за организиране на 
следваща работна среща, 
на която да бъдат подпи-
сани Партньорско спора-
зумение и други документи.

Продължение от стр. 1

На представянето при-
състваха още председателят 
на Общинския съвет Станимир 
Андонов, общински съветни-
ци, граждани и представите-
ли на администрацията.

Близо 3 млн. лв. са погасе-
ни по дълга, който админи-
страцията на Тихомир Яна-
киев наследи. Остатъкът е 
16 950 000 лв. В края на 2023 г. 
общината няма просрочени 
задължения. В отчета се 
отбелязва, че общината е 
събрала местни данъци и 
данък върху превозните 
средства на 80%. 101% от 
заложеното обаче е изпъл-
нението на плана за собст-
вени данъчни приходи.   Съ-
брани са 10 388 887 лв.

Неданъчните приходи са 
10 303 890 – 86% от заложено-
то в бюджета.

Почти 20  700  000 лв. са 
собствените приходи, или 
93% от предвидените. Общи-

ната е получила почти 15 
млн. лв. трансфери. От за-
ложеното финансиране от 
2 375 000, в бюджета са полу-
чени  едва 55% – 1 304 530 лв. 

Кметът Янакиев подчер-
та, че и през 2023 г. общината 
не е продала нито един сан-
тиметър земеделска земя.

Разходите за персонал, 
издръжка, лихви, социални 
разходи и др. са 34 283 238 лв., 
или 84% от предвиденото. В 
графата за основни ремонти 
е написано, че са усвоени над 
3 600 000 лв. Основните обекти 
са били Реконструкция на ул. 
„Виа Понтика“, основен ремонт 
на улиците   „Ал. Пушкин“, 
„Велека“ и „Родопи“ в гр. Чер-
номорец, автобусна спирка с 
туристически информационен 
център в гр. Черноморец, 
оборудване за Пристанище 
Созопол, паметник на Васил 
Левски в Созопол, Паркинг в 
кв.52, Созопол, Оборудване на 
паркинг зони в Созопол. При-
добити са и дълготрайни 

материални активи- компютри, 
транспортни средства и е 
създаден пенсионерския клуб 
в с. Атия на стойност над 
1 155 000 лева. 

Извършените разходи по 
проекти, финансирани със 
средства от Европейския 
съюз и изпълнявани от Об-
щина Созопол през 2023 г. са 
на стойност общо почти 
1 521 000лв. Сред проектите 
са „Модернизация на лодкос-
тоянка и пристанище Созо-
пол“, проекти с бенефициент 
училища и детски градини на 
територията на общината, 
както и социални проекти 
като „Патронажна грижа“, 
„Приеми ме - приемна грижа“, 
„Грижа в дома“.

„Трябва да сме внимател-
ни и отговорни, когато се 
разпореждаме с обществени 
средства. А жителите на 
общината могат да упраж-
няват граждански контрол“, 
каза кметът Тихомир Яна-
киев.

ВАС реши: „Подпорната стена“ 
на Алепу е законно изградена

Кметът Тихомир Янакиев 
обсъди трансграничен проект с 
партньорите в гр. Визе, Турция

Община Созопол се отчете за 
изпълнението на бюджет 2023

ПРАЗНИЧНА ПРОГРАМА
Дни на град Созопол

16 юли, вторник, 2024 г.
18:00 часа – Вечерна служба
Храм „Св. св. Кирил и Методий“
20:30 часа- Концерт – спектакъл „Любов, 
шампанско и КАН-КАН“
Летен театър „Аполония“
Вход свободен

17 юли, сряда, 2024 г.
08:00 часа – Празнична литургия
Храм „Св. вмчца Марина“
Местност Света Марина
08:30 часа- Плувен маратон, обиколка на Созопол
Старт – 09:00 часа - Рибарско пристанище
Финал: Централен плаж
11:30 часа- Водосвет и благославяне на праз-
ничната трапеза
Храм „Св. вмчца Марина“
12:30 часа – Народно веселие – местност 
Света Марина
20:30 часа – празничен концерт с участието на 
маестро Митко Денев, Петя Панева и тан-
цов ансамбъл
Летен театър „Аполония“
Вход свободен

18 юли, четвъртък, 2024 г.
187 години от рождението на Апостола на 
свободата
10:30 часа – ритуал по полагане на венци и 
цветя
Паметника на Васил Левски
20:30 часа – концерт спектакъл RAY ON MIND
с участието на Крейг Бейли,
Джаз трио :Мартин Денев – пиано
Димитър Шанов – контрабас
Емил Пехливанов - ударни 
Вход свободен

…Не се гаси , туй що не гасне…..
17:00 часа – фолклорен танцов състав „Созо-
полски момичета“ с р-л Мина Вълчева
„Ветренски славеи“ – р-л Минка Банкина
Етнографски музей

19 юли, петък, 2024 г.
17:00 часа – „Странджански напеви“ с учас-
тието на:
група „Зеленика“ – ПК с. Зидарово
музикална група ТД „Яни Попов“-Созопол
Етнографски музей

20 юли, събота, 2024 г.
10:30 часа -Дефиле на народни носии с учас-
тието на Рая Камалиева
Етнографски музей

С Ъ О Б Щ Е Н И Е

Община Созопол информира гражданите, че „ВиК“ 
ЕАД Бургас е бенефициент по проект „Интегриран 
воден проект за област Бургас“, финансиран по 
Програма „Околна среда 2021-2027г.“, съфинан-
сиран от Европейския съюз.

Проектът предвижда мерки за изграждане на 
нова и реконструкция на съществуваща ВиК 
инфраструктура на 13 агломерации с над 10 000 
е.ж., разположени на територията на общините: 
Бургас, Созопол, Приморско, Царево , Поморие, 
Несебър, Айтос и Карнобат. 

Стартирани са дейностите по изпълнение на 

договор №ЗОП-35/25.03.2024г. с изпълнител 
„Ка-Созопол“ ДЗЗД с предмет Инженеринг на 
обект „Реконструкция на ВиК мрежата на гр. 
Созопол“. Предстои изработване на технически 
проект за обекта. 

Предвид кратките срокове и обществената 
значимост на проекта, уведомяваме жителите и 
гостите на Созопол, че в периода 20-30 юли ще се 
извършат спешни неотложни дейности по анализ 
на проектните трасета и геоложки проучвания в 
района местност Буджака, местност Мапи и м. 
Ачмалъци. 

Предварително се извиняваме за причинените 
неудобства.

ЦЕНТРАЛНО ВОЕННО ОКРЪЖИЕ
ВОЕННО ОКРЪЖИЕ ІІ СТЕПЕН - БУРГАС
8000, гр. Бургас, ул. „Цар Асен” №4, 

тел. 02/922 3876
 

Военно окръжие ІІ степен – Бургас 
СЪОБЩАВА

че със заповед 3РД – 585/19.06.2024 г. на 
командира на Съвместното командване на специал-
ните операции е разкрита процедура по обявяване 
на 53 /петдесет и три/ войнишки длъжности за 
приемане на военна служба на лица, завършили 
граждански, средни или висши училища в стра-
ната и в чужбина, в Съвместното командване на 
специалните операции, както следва:

І.БОЙНИ ФОРМИРОВАНИЯ:
ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ  54120 – Пловдив 

(8 длъжности);
ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ  52630 – Пловдив 

(8 длъжности);
ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ  48650 – Пловдив 

(8 длъжности);

ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ  56130 – Банкя (9 
длъжности);

ІІ.ЩАБНИ ФОРМИРОВАНИЯ:
ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 52630 – Пловдив (1 

длъжност);
ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ  56100 – Пловдив 

(5 длъжности);
ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ  54120 – Пловдив 

(3 длъжности);
ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 48650 – Пловдив (2 

длъжности);
ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 56120 – Пловдив (2 

длъжности);
ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 56130 - Банкя (7 

длъжности).

Срок за подаване на документи – до 16.08.2024 г.
Повече информация за кандидатстването и 

подаването на документите можете да полу-
чите  в сайтовете, http://www.navy.mod.bg, /
http://www.comd.bg/, както и в стая № 14, в 
сградата на Военно окръжие ІІ степен – Бургас, 
и в офисите за военен отчет в общините на 
Бургаска област.

ЦЕНТРАЛНО ВОЕННО ОКРЪЖИЕ
ВОЕННО ОКРЪЖИЕ ІІ СТЕПЕН - БУРГАС
8000, гр. Бургас, ул. „Цар Асен” № 4, 

тел. 02/922 3876
СООБЩЕНИЕ

             Военно окръжие ІІ степен – Бургас 
съобщава, че на основание заповед № РД-
269/24.06.2024 г. на командира на Националната 
гвардейска част са обявени 153 (сто петдесет и 
три) вакантни длъжности за войници за приемане 
на военна служба на лица, завършили граждански 
средни или висши училища в страната и в чуж-

бина, в Националната гвардейска част – военно 
формирование 54 800 - гр. София.

Краен срок за подаване на документи  
26.08.2024 r.

Повече информация за кандидатстването и 
подаването на документите можете да полу-
чите  в сайтовете, http://www.navy.mod.bg, /
http://www.comd.bg/, както и в стая № 14, в 
сградата на Военно окръжие ІІ степен – Бургас, 
и в офисите за военен отчет в общините на 
Бургаска област.



Продължение от стр. 1

Според проф. Христо 
Пимпирев тук преди 70 
милиона години са същест-
вували вулкани. Това е в 
края на кредния период, 
когато измират диноза-
врите. Кратерът на този 
вулкан, който е бил точно 
тук, където днес се нами-
ра град Созопол, е пропад-
нал и е бил ограден от 
вулканични скали. Този 
природен феномен, тази 
гора на милиони години, 
има своето достойно 
място в световната кар-
та на местата, които 
трябва да се популяризи-
рат и да могат все повече 
хора да се любуват на чу-
десата на природата. 
Трябва да се опазва, за да 
се съхрани и за бъдещите 
поколения. Гаранция за 
това е да премине под 
егидата на ЮНЕСКО – имен-
но в това съм концентри-
рала усилията си.

– От началото на ман-
дата на кмета Тихомир 
Янакиев се правят опити 
да се развие като турис-
тически обект и да се 
опази като част от кул-
турно-историческото ни 
наследство крепостта 
на нос Акра. Тя е обект на 
Ваше проучване. Какво е 
интересното в история-
та на крепостта и какво 
ще се случи с нея?

– Крепостта „Акра“ е 
археологическа сензация 

по Южното ни Черноморие. 
Откриването ѝ не е нео-
чаквано – още военните, 
чиято секретна база е 
била локализирана край 
Черноморец преди години, 
са съобщавали за археоло-
гически следи от нея. 

Обектът е регистриран 
за първи път от директо-
ра на Археологическия 
музей в гр. Созопол Дими-
тър Недев още през 1992 
г., но до 2012 г. там не е 
имало никакви проучвания. 

Крепостта, част от 
която морето е погълна-
ло, провокира интересни 
версии за това каква е 
била в миналото. Архео-
лози, начело с доц. д-р Иван 
Христов, са открили ос-

танки от потънал град, 
чиито 2/3 са били разпо-
ложени на сушата, а оста-
налата 1/3 - под водата. 
По думите на прочутия 
историк, „Акра“ е древна 
византийска крепост. 
Потънала е във водата 
след V в. пр.Хр., вследствие 
на повишаването нивото 
на морето, което пък е 
последица от затопляне-
то на климата. 

През 2021 г., като облас-
тен управител, с част от 
моя екип правихме оглед 
на имоти държавна соб-
ственост по Черномори-
ето. Отидохме и до нос 
Акра. За да се стигне до 
боруна, се преминава покрай 
археологически останки 

на жилища от византий-
ско време. Разочарование-
то ми беше голямо като 
видях как двуметрова 
храстовидна растителност 
е превзела археологическа-
та ценност. По думите на 
археолозите Акра е била 
застроена с еднотипни 
жилища и е смятана за 
еталон за полуградско 
селище от ранновизан-
тийския период. 

От този момент на 2021 
г. по мое настояване е 
възобновена работата по 
определяне на границите 
на недвижимата археоло-
гическа културна ценност. 
Изпратени са множество 
напомнителни писма до 
Министерството на кул-
турата в периода от 2021-
2023 г., с които е отправе-
но искане за назначаване 
на комисия, която да оп-
редели границите и режи-
мите на опазване на кул-
т у р н а т а  ц е н н о с т . 
Издадена е Заповед на 
Министъра на културата 
на 26.01.2023г. за назнача-
ване на междуведомстве-
на комисия, която на терен 
в периода 13.02.2023-17.02.2023 
г. да изготви предложение 
за предоставяне на статут 
и режими за опазване - те-
риториален обхват (гра-
ници и охранителна зона) 
и предписания за опазване 
на обект: „Античен ком-
плекс на нос Акра“, земли-
ще гр. Черноморец, общи-
на Созопол. 

Комисията, в чийто 
състав е включен и пред-
ставител на Областна 
администрация Бургас, е 
приключила своята рабо-
та и е изпратила предло-
жение до НИНКН. 

На 09.05.2023 г. е прове-
дено заседание на специа-
лизирания експертен съвет 
към министъра на култу-
рата за предоставяне на 
статут. Предвид, че в 
периода от м. май 2023 г. 
до 2024 г. в Областна ад-
министрация Бургас не е 
постъпила информация 
на какъв етап е процеду-
рата, отново е изпратено 
ново писмо от 16.05.2024 г. 
до министъра на култу-
рата. 

В резултат е получен 
отговор, от който става 
ясно, че е открито произ-
водство по издаване на 
заповед за „Късноантично 
укрепено селище на нос 
Акра“. 

Предвижда се терито-
рията около крепостта 
да се превърне в музей на 
открито, където ще се 
експонират и някои от 
откритите на място 
елементи. Ще се осигури 
възможност за посещение 
на селището зад крепост-
ната стена, където се 
предполага, че са живели 
по-заможните предста-
вители на древната общ-
ност. 

На носа съществуват 
бункер и подземни галерии, 

използвани от военните 
за защита. Предвижда се 
галериите да се ремонти-
рат и да се превърнат в 
подземен музей на военно-
то дело.

В бъдещите планове на 
кметство Черноморец и 
община Созопол за разви-
тие на територията е 
пространството да се 
превърне в градски морски 
парк. 

През 2023 г. с мое разре-
шение в зоната около 
крепост „Акра“, се прове-
де културен фестивал с 
пет основни културни 
стълба (природа, музика, 
храна, изкуство и ритуали). 
Предстои да се проведе 
отново същото събитие 
в периода 12.07.2024-14.07.2024 
г. 

В заключение искам да 
кажа, че когато държава-
та и нейните управленски 
елити не предприемат 
по-добри начини за упра-
вление на богатия култур-
но-исторически ресурс, 
който притежаваме, той 
ще намалява прогресивно 
докато обществото ни 
бавно губи своята памет 
и идентичност. Съвремен-
ното общество е длъжно 
да запази и обогати за 
бъдещите поколения кул-
турните богатства и да 
съхранява археологически-
те ценности. Това е наш 
дълг към историческата 
памет и към бъдещото 
поколение.

Мария Нейкова, областен управител на област Бургас: 

Моята мисия за Созопол...
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Приключиха втори и 
трети етап на турнира 
„Международна купа Созо-
пол“.  

ФК „Созопол“ спечели 
първо място при родените 
през 2014 г. На второ място 
се класира отборът на 
Ямбол, а трети останаха 
Казичене. При Набор 2015 
Първи станаха Ямбол, 
втори – Руен и на трето 
място – „Берое“ (Стара 
Загора). 

При най-големите – набор 
2010, купата грабна „Локо-
мотив“ (Пловдив), следван 
от „Септември“, а „Неф-
тохимик“ останаха трети. 

34 школи от цялата 
страна и международно 
присъствие от Сърбия, 
отборът на Раднички Ниш, 

взеха участие в „Междуна-
родна купа Созопол“. Тур-
нирът се проведе на три 
етапа от 14.06 до 1.07. В 
него участваха близо 1300 
деца. 

Организаторите благо-
дариха за съдействието и 
гостоприемството на 
община Созопол, която 
осигури терените на ста-
дион „Арена Созопол“ за 
срещите. Кметът Тихомир 
Янакиев обеща турнирът 
да се превърне в традиция 
и че за него е много важно 
децата да спортуват и да 
се развиват. Той раздаде 
награди в първия етап, а 
зам.-кметът Тодор Дамянов 
и Стамат Стаматов, кой-
то отговаря за спорта в 
общината, във втория и 

третия.
В „Международна купа 

Созопол“ участваха около 
200 девойки, чийто спортен 
хъс не отстъпваше на 
момчетата. Те играха от 
сърце и се представиха 
достойно. Това дава надеж-
да на организаторите, че 
женският футбол у нас 
няма да западне, защото 
идва ново, талантливо 
поколение. 

Между съдиите също 
имаше много дами, които 
пък показаха завидни по-
знания за играта и дадоха 
заявка за световните те-
рени. 

При девойките до 13 
години първото място си 
завоюва отборът на ЦСКА, 
който победи „Беласица“ 

(Петрич) с 2:0. Акад. Лион 
се наложи над „Миньор“ 
(Перник) в двубоя за тре-
тото място с 1:0. 

При 15-годишните Акад. 
Лион победи ФК „Локомо-
тив“ (Стара Загора) с 2:1 и 
грабна купата. На трето 

място, след дузпи, се кла-
сира „Миньор“ (Перник), 
като се наложи над „Локо-
мотив“ (София) с 4:2.

Посланието на органи-
заторите Петър Кюмюр-
джиев, Адриан Сюрджиев и 
Бисер Бораджиев беше „Мир 

и толерантност“. В края 
на турнира те бяха кате-
горични: 

„Футболът победи с 
уважение и отношение един 
към друг!

ПОБЕДИТЕЛИТЕ СА ДЕ-
ЦАТА НА БЪЛГАРИЯ!“

10-годишните във ФК „Созопол“ грабнаха Международната купа
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За пореден път Созопол 
е изпълнен с толкова 
много положителна 

енергия, талант, радост и 
красота. Този фестивал 
стана традиционен и вече се 
отъждествява със Созопол. 
Щастлив съм да видя толко-
ва много хора и усмивки. От 
името на кмета Тихомир 
Янакиев искам да посрещна 
всички с „Добре дошли!“. Успех 
на фестивала! Фестивалът 
„Музите“ е открит!“. С тези 
думи зам.-кметът на община 
Созопол Тодор Дамянов откри 
18. издание на Международния 
младежки фестивал-конкурс 
на изкуствата „Музите“. 
Фестивалът е част от кул-
турната програма на община 
Созопол и се осъществява с 
нейната подкрепа.  

„Фестивалът е един от 
най-пъстрите в България. 
За нас е чест, че Агенцията 
го подкрепя и има възмож-
ност да участва в това съ-
битие. Тук се срещат млади 
таланти от българските 
общности по света, млади 
таланти от чужбина. Този 
фестивал сплотява култу-

рите на различните народ-
ности. Всичко това се прави 
в името на децата. Бъдеще-
то са те“, посочи заместник 
изпълнителният директор 
на Изпълнителна агенция 
за българите в чужбина 
(ИАБЧ) Дилайла Михайлова 
по време на откриването.

„За осемнадесета поредна 
година Фестивал „Музите“ 
гостува в Созопол. Това е 

столицата на фестивала, 
неговият дом. От името на 
Сдружение „Музите“ ви 
приветствам с добре дошли. 
Пожелавам попътен вятър, 
вдъхновяващи моменти и 
незабравими преживявания 
в прекрасния град Созопол“, 
каза директорът на фести-
вала Христина Кръстева.

На откриването присъст-
ваха представители на об-

разователни и културни 
институти от Кувейт, 
Палестина, Босна и Херце-
говина, Молдова и Словения.

Преди церемонията учас-
тниците преминаха с пищно 
шествие по улиците на Со-
зопол. Летният театър 
„Аполония“ беше препълнен 
с желаещи да се потопят в 
магията на различните та-
ланти.

18. издание се провежда в 
5 дневни сесии, разделени на 
всички видове изкуства, от 
5 до 15 юли. В него се включ-
ват над 1000 участници 
между 5 и 35-годишна възраст 
от 12 държави.

Награди тази година ще 
бъдат раздадени в две кате-
гории – „Танцово изкуство“ 
и „Театър“.

Международният мла-

дежки фестивал-конкурс 
„Музите“ се осъществява 
под патронажа на Илияна 
Йотова, вицепрезидент на 
Република България. Парт-
ньори на събитието са Из-
пълнителната агенция на 
българите в чужбина, Евро-
пейската асоциация на 
фолклорните фестивали, 
Народното читалище „Отец 
Паисий“.

Всеизвестен факт е, че 
Созопол е градът на та-
лантите. Те обаче се 
проявяват не само по 
време на многобройните 
фестивали и други кул-
турни събития. Тук живее 
Радослав Петков – едно 
12-годишно момче, което 
прави семейството си и 
жителите на Созопол 
горди с неговите много 
таланти. 

Наскоро Радослав откри 
първата си самостоятел-
на изложба „Созополски 
етюди“ в Археологическия 
музей в Созопол. Тя пре-
дизвика много положи-
телни емоции и стана 
една от значимите арт 
изяви в града. 

На откриването кметът 
на община Созопол Тихомир 
Янакиев благодари на ро-
дителите му за това, че 
са отгледали и възпитали 
толкова специално дете. 
Той подчерта, че това не 
е учудващо, защото Созо-
пол е специално място, 
което предполага разви-

тието на духовни качест-
ва и ценности у всеки човек. 

Учителката по рисува-
не на Радослав Ангелина 
Недин каза, той е изклю-
чително дарование, не 
само в рисувачно отноше-
ние, но и в живописен план. 
Той има много рядко чувство 
за цвят и композиция, 
което е много важно, ако 
човек иска да се развива 
като художник – живопи-
сец и в изящните изкуства, 
допълни тя. Младият 
художник се вдъхновява 
от Созопол, морето и 
красотата на старите 
къщи. 

Радослав Петков е уче-
ник от СУ „Св. св. Кирил 
и Методий“ и освен с ри-
суване, се занимава с пеене, 
активен състезател е на 
созополския отбор по 
академично гребане, има 
интерес към историята 
краезнанието.

Един от големите успе-
хи на Радослав в спорта са 
от месец май тази година. 
На  държавния отборен 

шампионат по гребане в 
град Русе отборът на ГК 
„Созопол“ беше представен 
от 10 състезатели в три 
възрастови групи.

При най-малките Ра-
дослав Петков завоюва 
златен медал на скиф, а в 
дисциплината двойка скул 
Радослав Петков и Иван 
Ставрев надвиха конку-
ренцията и се окичиха със 
златните медали, а Нико-
ла Костов и Филип Минков 
останаха пети. При мом-
чета до 14 г. Христо Сла-
вов и Динко Димитров 
спечелиха бронз на двойка 
скул. При юноши младша 
Димитър Иванов и Дими-
тър Стоев останаха 
четвърти. Константин 
Костов се класира на 7. 
място на скиф. Четвор-
ката скул в състав Дими-
тър Зингинов, Константин 
Костов, Димитър Стоев 
и Димитър Иванов се кла-
сира пета.

В отборното класиране 
ГК „Созопол“ завърши на 
трето място.

8 спасители на море и 
четирима на басейн 

издържаха изпитите след 
курсовете, организирани 
от БЧК-Ямбол в Созопол  

Със заключителни изпи-
ти приключиха курсовете 
за „Воден спасител на плув-
ни басейни и водни паркове“ 
и „Воден спасител на откри-
ти водни площи и море“, 
организирани от Ямболска-
та червенокръстка органи-
зация в Националния учебен 
център по водно спасяване 
на БЧК в град Созопол. 

Под формата на тест 
кандидатите за водни спа-
сители демонстрираха 
теоретични знания по теми, 
свързани с организацията 
на водноспасителната дей-
ност; принципите за обез-
опасяване на водните площи; 
задълженията и отговор-
ностите на водните спаси-
тели и др., както и техники 
по оказване на първа помощ 
на пострадал при воден 
инцидент.  

През втората част от 
изпитите, на общински 
плувен басейн в град Созопол, 
кандидатите демонстри-
раха на практика усвоените 
умения, съобразно изпитни-
те нормативи за всяка от 
двете квалификационни 
степени.

Осем кандидати се спра-
виха успешно с поставените 
задачи и ще получат серти-
фикат за упражняване на 
професията „Воден спасител 
на открити водни площи и 
море“, а четирима покриха 
изпитните нормативи за 
квалификационната степен 
„Воден спасител на плувен 
басейн и водни паркове”.  

Знанията и уменията се 
оценяваха от комисия в 
състав: Огнян Николов, 
представител на дирекция 
„Водноспасителна служба“ 
в БЧК, Васил Загорчев, ин-
структор по водно спасява-

не, д-р Георги Манчев, лекар-
анестезиолог и Добриела 
Праматарова, специалист 
„ВСС“ в Секретариата на 
Обл.С на БЧК - Ямбол и пред-
седател на комисията. 

БЧК – Ямбол изразява 
искрената си благодарност 
на Койчо Коев, директор на 
Националния учебен център 
по водно спасяване на БЧК в 
град Созопол и на ръковод-
ството на общинската ад-
министрация на община 
Созопол за осигурените 
прекрасни условия за работа 
на обучаващия екип и курси-
стите. 

12 нови спасители получиха 
сертификат в Созопол

Созополска гордост – 12-годишният 
Радослав е многостранен талант



оправдание ли е за става-
щото у нас?

– Винаги можеш да се 
оправдаваш с външни 
фактори. Да, те са факт 
и за съжаление не са малко. 
Но въпреки това, трябва 
да се търсят възможните 
механизми за поддържане 
на системите в работен 
режим. Други държави го 
правят далеч по-успешно. 

Ние държим първен-
ството в ЕС по много 
въпроси, но откъм опаш-
ката. ЕС е в криза, светът 
е в криза, но животът 
продължава и хората имат 
нужда от адекватни уп-
равленски решения в 
ежедневието и в перспек-
тива. 

Има много политики, 
по които държавата 
трябва да организира 
собствените си управлен-
ски стратегии, не само да 
чака какво ще каже ЕК, 
респективно ЕС. Струва 
ми се че заживяхме в режим 
на външно управление, 
по-лесно е да чакаме някой 
отвън да ни каже какво да 

правим, как да го правим, 
чакаме пари от ЕС, а не 
успяваме да се справим със 
собственото си законода-
телство, за да ги получим, 
не успяваме с вътрешната 
регионална кохезия, а раз-
читаме и често сме недо-
волни от европейската 
кохезионна политика, от 
ОСП и др.  

Едно от последните 
събития с такъв привкус 
е отиването на външни 
преговори за удовлетво-
ряване на финансови изи-
сквания към друга държа-
ва, което определено касае 
националния бюджет (т.е. 
би трябвало да е част от 
Закона за бюджета) без 
мандат от НС. Това е 
точно управленско оправ-
дание „ЕК така каза“, 
което ни поставя в зави-
симост, от която едва ли 
не няма изход. Да, ние сме 
членове на ЕС и НАТО. Но 
и в двете структури 
участва Република Бълга-
рия, а суверен е български-
ят народ. Никакви оправ-
дания не могат да заличат 

некомпетентността, 
несъобразяването с на-
ционалните интереси и 
елиминирането на граж-
даните от процесите на 
вземане на решения. 

– Като бивш евродепу-
тат смятате ли, че 
центърът на европейски-
те ценности и нагласи се 
измества? В каква посока?

– Когато България се 
присъедини към ЕС, в Съ-
юза се чувстваше дух, 
силна общност. Днес се 
чувства бюрократизира-
не, централизиране  и 
разделение. Ще цитирам 
ценностите на ЕС според 
договора от Лисабон „Съ-
юзът се основава на цен-
ностите на зачитане на 
човешкото достойнство 
на свободата, демокраци-
ята, равенството, право-
вата държава, както и на 
зачитането на правата 
на човека, включително 
правата на лицата, които 
принадлежат към малцин-
ства. Тези ценности са 
общи за държавите член-
ки в общество, чиито 

характеристики са плу-
рализмът недискримина-
цията, толерантността, 
справедливостта, соли-
дарността и равенството 
между жените и мъжете“ 
Описанието е ясно и не се 
идентифицира с евроат-
лантически ценности, 
които съм сигурна, много 
хора не могат да обяснят, 
макар да ги употребяват 
непрекъснато. 

Считам, че днес ЕС из-
лезе от ролята си „да 
насърчава мира, ценности-
те си и благоденствието 
на народите си“. Послед-
ният мандат на ЕК се 
свързва със сериозна 
криза в икономиката, 
предизвикана от недално-
видни решения по Зелена-
та сделка и климатични-
те промени, подценяване 
на социалните политики, 
особено демографските 
проблеми. 

Политиката на външ-
ните отношения на ЕС 
доведе до разделяне и не-
съгласия, санкционният 
режим рефлектира основ-
но върху европейската 
икономика, предизвика се 
предложение за промяна 
на механизма на вземане 
на решения на ниво Съвет, 
засилват се процесите на 
милитаризиране, безуслов-
на обща обвързаност с 
НАТО, (макар в Договора 
да е ясно формулирано, че 
отношението към военни 
съюзи, е право на нацио-
налните държави).

Днес да се говори за мир 
е по-трудно, дори опасно, 
отколкото да се говори за 
оръжия. Ковид и постковид 
проблемите също не са 
маловажна част от недо-
там издържаните поли-
тики на ЕК. Тъкмо сега, 
след изборите за нов 
състав на ЕП и предсто-
ящия избор на състав на 
ЕК е възможно да се напра-

вят промени в приорите-
тите по политики и да се 
откроят онези, които ще 
върнат духа на ЕС, общ-
ностните интереси, са-
мостоятелността на 
вземането на решения в 
интерес на гражданите 
на ЕС. 

Много ми се иска новият 
мандат да започне със 
силен анализ за мястото 
на ЕС в световните поли-
тики, икономика, наука, 
образование, за да се очер-
таят тенденциите и се 
прокарат приоритетите, 
важни за ЕС. Важно е да се 
ревизират принципите на 
зелената сделка, като се 
обърне внимание на ико-
номическите параметри 
и се преразгледа влияние-
то ѝ върху европейската 
индустрия. 

Не е борба с климатич-
ните промени унищожа-
ването на европейското 
производство. Всъщност 
е добре известно, че за 
климатичните промени 
не допринася само евро-
пейската индустрия, за 
да поема тя изцяло нега-
тивите и последиците от 
ограниченията. Ограни-
ченията на европейската 
икономика и вносът на 
продукция, произведена в 
други страни извън вся-
какви регламенти, свър-
зани с опазването на 
околната среда, работи 
срещу ЕС.  

Процесите са сложни, 
изискват политическа 
отговорност за решени-
ята, но продиктувана от 
техническа и технологич-
на експертна оценка, за да 
не се превърне окончател-
но европейската икономи-
ка в неконкурентна, а 
гражданите – потърпевши 
от неадекватни решения. 
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Струва ми се, че заживяхме  
в режим на външно управление

Проф. Маруся Любчева:

-жо Любчева, видимо в 
живота на страната ни 
текат странни процеси. 
Това, според вас, кризи ли 
са и на какви нива?

– Изглеждат странни, 
но не са. Всички процеси, 
които текат в страната, 
са резултат на управле-
нието или по-скоро на 
управленската немощ през 
последните години. Вярно 
е, че върху тях влияят 
много външни фактори, 
но когато тези, които 
управляват, имат доста-
тъчно знания и управлен-
ски умения, когато упра-
вляват с отговорност към 
националните  интереси, 
рисковете в национален 
мащаб се минимизират. 

Определено изживяваме 
сериозни кризи, имам чув-
ството, че сме на абонамент. 
Много страни изпитват 
кризи в момента, но с раз-
лични управленски модели 
предотвратяват част от 
тях и успяват да се справят 
с последствията. Безспор-
но става особено трудно, 
когато се комбинират 
политическа, икономическа 
и социална кризи, изисква-
щи комбинативни систем-
ни подходи в управлението. 
На всички нива. По верти-
кала и по хоризонтала. 
Имаме проблем с иденти-
фицирането на рисковете, 
не се правят оценки и 
анализи, не се търсят 
взаимовръзки, тристран-
ното сътрудничество не 
работи, не се взема под 
внимание мнението на 
експерти, да не говорим за 
обществени обсъждания, 
каквито у нас не са прак-
тика. Единични и на парче 
решения, още по-малко 
едноличните или предиз-
виканите от чуждо влия-
ние, несъобразени елемен-
тарно с Конституцията 
и с българското законода-
телство, не само услож-
няват ситуацията, но и 
предизвикват хаос в дър-
жавата. А да управляваш 
хаоса, като последствие 
от кризата, която си пре-
дизвикал, е доста сложно. 

– Логично ли е процеси-
те у нас да бъдат съот-
несени към такива в ЕС, а 
защо не и в света? Това 

 Маруся Иванова Любчева е български политик, 
родена на 20 юли 1949 г., в с. Митровци, община 
Чипровци, област Монтана.
 Завършва образованието си с професионална 
квалификация „инженер-химик“, специалност 
„Технология на полимерите“. 
 Била е декан на Факултет „Органични химични 
технологии“ от 1991 до 1993. След това до 1995 г. е 
ръководител на катедра „Материалознание“ на 
Висшия химико-технологичен институт  
„Проф. д-р Асен Златаров“.
 В периода 1991 до 1995 г. е бургаски общински съвет-
ник. 
 От 1995 до 2005 г. е заместник-кмет на община 
Бургас. 
 Член на Общинския съвет на БСП от 2003 г. до 2006 г. 
От 2005 г. е депутат от „Коалиция за България“ в XL 
народно събрание. 
 На 1 януари 2007 г. става член на Европейския 
парламент от България до 2009. 
 От 2013 до 2014 отново е евродепутат от Партия 
на европейските социалисти.

„
Ние държим 
първенството 
в ЕС по много 
въпроси, 
но откъм 
опашката

Г

ПРОФ. МАРУСЯ 
ЛЮБЧЕВА                                        

ФОТО:  ЛИЧЕН АРХИВ

ДОНА МИТЕВА

ИНТЕРВЮ



ГЕОРГИ РУСИНОВ

Дайвинг туризмът е част 
от политиките на държа-
ви по света, а приходите от 
него не са никак малко. В 
България постепенно те-
мата започва да се комен-
тира и да се правят първи 
крачки за развитие на тази 
нова ниша за туризма у нас. 
Има ли обаче основание да 
смятаме, че можем да при-
влечем водолази ентусиас-
ти от цял свят и какво ще 
им покажем? За отговори 
на тези въпроси потърсихме 
председателя на клуб „При-
ятели на морето“ и водолаз 
Стоян Димитров. Пред 
„Черноморски фар“ той 
коментира, че именно част 
от дейностите, които 
вършат, са насочени в тази 
посока – морето ни да ста-
не по-интересно и да при-
влича туристи, насочени 
към дайвинга. 

„Естествено, че имаме 
предпоставки за развитие 
и на този вид туризъм. 
Всяко море е различно, а 
водолазите са любопитни 
хора. Те ходят да се гмуркат 
на различни места по света. 
Просто трябва добре да се 
позиционира какво може да 
бъде видяно и със сигурност 
ще се намерят хора, които 
да искат да дойдат тук. 
Така, например, ходят да се 
гмуркат в северните море-

та, които са доста бедни 
на флора и фауна, но имат 
други дадености. Всяко 
море си има неговата кра-
сота“, заяви той.

Димитров добави, че в 
тези среди нещата обичай-
но се случват малко по-бав-
но. Немаловажно според 
него е и че трябва държа-
вата да превърне дайвинг 
туризма в политика и част 
от продукта, който стра-
ната ни предоставя. 

„Има страни, където 
дайвинг туризмът е основ-
но перо в приходите им. 
България може да бъде 
туристическа държава и 
този вид туризъм да е част 
от политиката на страна-
та. Както казах, нашето 
море си има своите особе-
ности. Не е само Червено 
море. Да, то по принцип е 
най-притегателната точ-
ка – магнит за всички водо-
лази, но се ходи и на много 
други места“, сигурен е во-
долазът.

Димитров е убеден също 
така, че у нас има доста-
тъчно обучители, което е 
важно, тъй като хората, 
които практикуват дайвинг, 
са сертифицирани и обуче-
ни водолази. 

„Пътуват по различни 
точки в света, където ги 
посрещат местни гидове, 
за да им покажат местата. 
То и без гид може да се гмур-
каш някъде, зависи от за-

коните в държавата, но 
вероятността да видиш 
това, за което си отишъл, 
не е голяма. Под водата 
видимостта е минимална. 
Това е както в планината. 
Трябва да имаш водач, кой-
то да ти осигури някаква 
степен на безопасност. 
Същото е и под вода, даже 
по-сложно. Всичко това се 
прави от достатъчно хора 
в България“, посочи той. 

Какво и къде може 
да видим под вода?

Параклисите са едни от 
интересните обекти, кои-
то могат да се видят под 
вода. В Бургаския залив 
такъв има до остров Света 
Анастасия. Другият е до 
Приморско.

„Един мой колега го на-
прави преди около десети-
на години. Той представля-
ва една икона на свети 
Никола и един кръст, зак-
репени на една скала. Този, 
който потопихме съвмест-
но заедно с наши приятели 
от София, до Света Анаста-
сия, е като самостоятелна 
постройка. Той е с размери 
4 на 2, на 2.80 метра. Има 
четири икони поставени в 
него. Малко преди паракли-
са е статуята на света 
Анастасия. Има си кръст. 
Оформен е като истински 
параклис. 14 тона тежи“, 
уточни Димитров.

Друго, което със сигурност 
ще е интересно за дайвинг 
ентусиастите, са потопе-
ните кораби на достъпна 
дълбочина по крайбрежието. 
Гмуркането за рекреация се 
осъществява до 40 метра, 
тъй като дотолкова поз-
волява екипировката. 

„По нашето крайбрежие 
има много кораби, но много 
от тях са на по-големи 
дълбочини. За тях трябва 
по-специална техника и 
обучени хора. Не че няма 
такива, но не е масово. Еди-
ният достъпен кораб е 
„Мопанг“, който преди го-
дини започна да изпуска 
корабно гориво и нашумя. 
Сега може да се разгледа. 
Историята му е много ин-
тересна. Американски е и е 
част от една поредица ко-

раби, които са строени със 
заеми в началото на миналия 
век. Може би е бил една от 
първите финансови пира-
миди, защото тези, които 
организират това нещо 
тогава, изчезват с част от 
парите. Въпреки това, ня-
каква част от количество-
то кораби са построени. По 
проект е трябвало да са 100. 
Пускали са ги бързо и евти-
но като на поточна линия. 
Това е и една от причините, 
заради която изпускаше 
гориво. Точно тези колеги, 
с които потопихме парак-
лиса, организираха тогава 
почистването на кораба и 
вече няма проблеми. Може 
да бъде посещаван, защото 
максималната дълбочина е 
33 метра. Корабът е накло-
нен, не е заровен в пясъка. 

Може да се влезе в него, да 
се разгледат каютите на 
екипажа. Макар че е стоял 
доста години под водата, 
корпусът му е абсолютно 
цял“, разказа водолазът.

Цял е и друг потънал 
кораб – „Родина“.

„Той и „Мопанг“ са с раз-
мери над 100 метра. Т.е. не 
са никак малки и невинаги е 
достатъчно едно гмуркане, 
за да го обходиш целия. 
„Родина“ е на 6 морски мили 
от „Дюни“. С лодка се сти-
га до него. Български кораб, 
който през 1943 година се 
натъква на мина и потъва 
на път за Истанбул. Най-
дълбоката му част е на 40 
метра. Има буй, поставен 
над него и въже, с което 
може да се слезе точно до 
кораба. Затова се грижат 
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Потънали кораби, потопени параклиси и… морски 
Туризъм. Тази нова ниша предстои да се развива

МОНИКА ИЛИЕВА

Общински съвет – Помо-
рие даде съгласие за про-
веждане на археологически 
проучвания на обект в 
каблешковската местност 
Праматаря. Това се случи 
на редовно заседание на 
местния парламент в края 
на месец юни. В Община 
Поморие е подадено заяв-
ление от гл. ас. д-р Живко 
Узунов, департамент „Ар-
хеология“ към Нов българ-
ски университет за про-
веждане на археологически 
проучвания – разкопки на 
обект в м. Праматаря – 
разположен на десния бряг 
на р. Ахелой. Той е регис-
триран при теренни из-
дирвания през 2017 година. 
Тогава са установени следи 
от масивна иманярска дей-
ност – видими, като голям 
изкоп, направен със земе-
копна техника и няколко 
по-малки. Предварителни-
те данни сочат, че на това 
място е имало сграда с ка-
менни стени и керемиден 
покрив, разрушена при 
пожар, а за него свидетелст-

ват обгорели археологиче-
ски материали, открити 
в иманярските изкопи. 

Предварителните данни 
от събрания материал 
датират обекта в елинис-
тическата епоха. Той е от 
изключителна важност 
при разглеждането на се-
лищните модели в околно-
стите на Месамбрия и 
Анхиало от периода – част 
от поредица обекти, раз-
положени на р. Ахелой. През 
2016 г. в землището на с. 
Александрово е проучен 
първият. Бъдещите раз-
копки в Праматаря ще 
хвърлят повече светлина 
в изясняване на границата 
между Месамбрия и Анхиа-
ло.

Целта на настоящия 
проект е да се изясни ха-
рактерът на обекта и 
функциите, които той е 
изпълнявал. Проучването 
ще помогне за по-пълно 
разбиране на процеси и 
събития от елинистиче-
ската епоха в територия-
та на Анхиало и Месамбрия. 
Детайлното документи-
ране на керамичния мате-

риал ще хвърли светлина 
върху развитието на 
местните ателиета, пред-
почитаните места за внос 
на продукция от външни 
източници. Важен аспект 
е изясняване характера на 
поминъка на селището чрез 
археозоологични и археобо-
танически анализи. 

Предвижда се да бъдат 
направени няколко сондажа 
с размери, които ще бъдат 
разположени във вече съ-
ществуващи иманярски 
изкопи. Общата площ на 
проучването няма да засег-
не части от възвишение, 
недокосвано от иманярите. 
След приключване на пред-
варителното проучване, 
съгласно договор с Минис-
терство на културата, ще 
се извършат консервацион-
ни дейности. Придобитите 
находки ще бъдат предаде-
ни за съхранение в Истори-
чески музей – гр. Поморие.

Срокът за извършване 
на археологическите раз-
копки с площ 200 кв. м е 20 
дни, на няколко етапа, като 
първият стартира през 
октомври 2024 г. 

Археологически разкопки 
осветляват границата 
между Анхиало и Месамбрия

ОБЯВА
за длъжността „СЪДИЯ ПО ВПИСВАНИЯТА“ 

в Районен съд Малко Търново

На основание писмо от 09.07.2024 г. на Министерство 
на правосъдието, Районен съд – Малко Търново обявява 
наличието на 1 (една) щатна бройка за длъжността 
„Съдия по вписванията“, която може да бъде заета при 
условията на чл.68, ал.1, т.4 от Кодекса па труда  до 
заемане на длъжността въз основа на конкурс.

Кандидатите следва да отговарят на изискванията на 
чл. 162 от Закона за съдебната власт (ЗСВ):

1. Да имат само българско гражданство;
2. Да имат висше образование по специалността 

„Право”;
3. Да са преминали стажа, определен в ЗСВ и да са 

придобили юридическа правоспособност;
4. Да притежават необходимите нравствени и про-

фесионални качества, съответстващи на Кодекса за 
етично поведение на българските магистрати;

5.Да не са осъждани на лишаване от свобода за 
умишлено престъпление, независимо от реабилитацията;

6. Да не са дисциплинарно освободени от длъжност 
изборни членове на Висшия съдебен съвет, за накър-
няване престижа на съдебната власт;

7. Да не страдат от психическо заболяване.

Необходими документи за кандидатстване:
1. Молба/Заявление;
2. Автобиография;
3. Медицинско свидетелство;
4. Документ за психично здраве;
5. Документи, удостоверяващи трудов, осигурителен 

и/или служебен стаж;
6. Декларация по чл.162 ЗСВ /свободен текст/;
7. Нотариално заверени копия от диплома за висше 

образование по специалност „Право“;
8. Удостоверение за придобита юридическа правос-

пособност, ако е издадено преди 01.03.2011 г.
Място на подаване на документите: всеки работен 

ден от 8,30 ч. до17,00 ч, в сградата на Районен съд - 
Малко Търново, ул. „Райна Княгиня“ № 3, ет. 2, ст. № 
22, адм. секретар .

Срок за подаване на документите: 7-ДНЕВЕН 
СРОК, считано от деня, следващ датата на публи-
куване на обявата във в-к „Черноморски фар“.

След изтичане на срока за подаване, документите 
се изпращат в Министерство на правосъдието за 
осъществяване подбор на кандидатите.

Място за обявяване на съобщения, списъци на 
кандидатите и други документи във връзка с кандидат-
стването за настоящата позиция: на информационното 
табло в сграда на Районен съд - Малко Търново и на 
www.rs-mtarnovo.org

За допълнителна информация тел: 05952 36 52; 
0879 252 400.

За реклама:
056 825 435
0878 424 698

reklama@faragency.bg

www.faragency.bg

Според „Прия-
тели на море-

то“ дайвинг 
туризмът има 
почва за разви-

тие у нас
ФОТО: ТАТЯНА 

БАЙКУШЕВА



колегите от Созопол. Ин-
тересното при него е, че е 
първият български кораб, 
който не е носил име на 
някого от царската фамилия. 
Океански кораб е, т.е. е 
можел да прекосява Атлан-
тическия океан и с него са 
възнамерявали да търгуват 
с Америка. За съжаление, 
животът му не е бил много 
дълъг, след като се натък-
ва на българска мина“, обяс-
ни Димитров.

Кораби има и около Варна, 
както и остатъци от „Са-
фак“, потопен от турска 
подводница край Варвара. 

„Много близо е до брега 
и морето го е разрушило в 
голямата му част. Но пак 
има какво да се види. Товарът 
му беше много години раз-
пилян по дъното, но с вре-
мето морето го засипва и 
една част неразумни наши 
колеги водолази събират 

каквото намерят. Но все 
пак има доста неща, които 
да се видят. Всички тези 
неща могат да бъдат при-
влекателни за дайвърите“, 
каза той.

Не на последно място 
нещо, което вече привлича 

интереса на чужди водола-
зи, са… морските кончета. 
Оказва се, че ги няма в мно-
го морета по света, а в 
Черно са в изобилие. 

„Лично съм виждал чуж-
денци, които идват специ-
ално заради тях, да ги 

снимат. Но те са студено-
любиви и като се стопли 
водата, се покриват. По-
рано, през май – началото 
на юни ги има масово. Около 
Света Анастасия има мно-
го, в Несебър също, в залива. 
Те са добър вариант за 

подводна фотография“, 
сподели Димитров.

Та оказва се, според за-
познатите, Черно море има 
какво да предложи на жела-
ещите по-различно прежи-
вяване водолази. С малко 
предприемачески дух и по-

литика на държавата тази 
ниша, която тепърва се 
открива на нашия пазар, 
може да се развие безспорно. 
Тук ще е и идеалният момент 
да се обърне повече внимание 
и на културния, и на исто-
рическия туризъм.
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кончета – България има какво да покаже на водолазите

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР
 
През месец юни 2024-а със 

средства на Община Бургас 
бяха проведени подводни 
издирвания на археологи-
чески обекти в залива 
Ченгене скеле. Те бяха орга-
низирани от Регионален 
исторически музей – Бургас.

Проучванията се извър-
шиха от екип на Национал-
ния исторически музей под 
ръководството на проф. 
д-р Иван Христов. Бяха из-
следвани 5 зони, разположе-
ни на различни места в за-
лива.

Зона със стъклени 
съдове

Тук през 2020 и 2021 г се 
откриха десетки фрагмен-
ти от стъклени предмети. 
Установено е, че плитчи-
ната е на дълбочина -2 – -2,5 
м, с площ от около 15 дка с 
каменисто дъно. Изказано 
е предположението, че е 
възможно стъклата да са 
изсипан товар от лодка или 
кораб по време на буря и 
силно вълнение, което до-
пълнително е засилено от 
плитчината и стърчащите 
скали.

Вероятността остан-
ките на кораба, превозващ 
стъклените съдове, да е в 
близост до мястото на 
откриване на стъклените 
фрагменти, е много голяма. 
Основание за тази хипоте-
за ни дават откритите под 
вода няколко фрагмента от 
железни котвени вериги и 
силно фрагментирани ке-
рамични съдове, носещи 
белези на керамично произ-
водство най-общо за Къс-
ното Средновековие и 
Възраждането.

До началото на тазго-
дишната подводна експе-
диция колекциите от 
стъклени находки от ко-
ментираната зона на На-

ционалния исторически 
музей и Регионалния исто-
рически музей – Бургас 
включват 310 фрагменти-
рани и цели съдове, които 
прилежно са описани и 
публикувани.

През юни 2024 г. са от-
крити нови 112 цели и фраг-
ментирани стъклени съдо-
ве. Успех на водолазния екип 
е локализирането на зоната 
с най-голяма концентрация 
на стъклени находки.

Новите находки са важен 
извор на информация за 
слабо изследваната тема 
за потреблението, търго-
вията и производството 
на стъкло на Балканите 
през Късноосманския пери-
од. До този момент е пред-
ложена хипотезата, че 
съдовете най-вероятно са 
произведени в работилница 
на остров Мурано, Венеция, 
през втората половина на 
XVI в. или началото на XVII 
в. Тук въпросът за точната 
датировка на стъклените 
предмети и вероятното 
корабокрушение остава 
открит още повече, че 
мястото около рифа не е 
допроучено.

Зона с концентрация на 
фрагменти от 

керамични съдове от 
Елинистическата епоха

Втората зона е маркира-
на при случайно откриване 
на керамично струпване 
западно от зоната със 
стъклата. Тя достига 
плитката част на западния 
бряг на залива и варира в 
дълбочина от 5 до 1,5 м. На 
площ от 100 кв. м е откри-
то керамично струпване с 
фрагменти от елинстиче-
ска строителна и битова 
керамика. Сред находките 
следва да откроим малък 
оловен щок от римската 
епоха и каменна рибарска 
тежест.

Зона около нос Чироза

Разположена е източно 
от нос Чироза и обхваща 
площ приблизително от 
400 кв. м. При подводните 
огледи видимостта е била 
ниска. Установен е голям 
нанос от пясък. За разлика 
от предишните проучвания 
в зоната липсват находки 
с изключение на фрагменти 
от елинистическа строи-
телна керамика и каменни 
бойни ядра.

Зона 4. 
Късносредновековен 

пристан (скеля) Ченгене 
скеле

Основната скеля в зали-
ва Ченгене скеле е била 
разположена в югоизточния 
край на едноименния залив 
и на 1 км югозападно от 
днешното Рибарско селище. 
Този пристан е често ко-
ментиран в запазените 
писмени сведения на евро-
пейските дипломати от 
XVIII-XIX век. На сушата от 
тази зона започва мест-
ността Кюмюрлука – място, 
от което преди 100 - 200 
години са се товарели дър-

вени въглища.
При огледа е открита 

концентрация на фрагмен-
ти от късноантични и 
средновековни амфори. От 
средновековните предмети 
са разпознати части от 
амфори тип III по Гюнсенин 
с датировка XII-XIII век.

Всъщност керамичните 
находки доказват устано-
вена хилядолетна традиция 
в усвояването на тази част 
от залива за товаро-разто-
варни дейности.

Зона 5. Манастирско 
пристанище

За т. нар. манастирско 
пристанище срещу остров 
Св. Анастасия на материка 
споменава Ив. Карайотов. 
Според него средновеков-
ният метох „Свети Георги“ 
се е намирал на нос Чукаля, 
в съседство с манастирско-
то пристанище, обслужва-
що остров Света Анастасия. 
Сведения по темата от-
криваме в ръкописа от 1884 
г. на бургаския възрожденец 
Стоян Шивачев. Той споме-
нава, че „на изток то (Чен-
гене скеля) граничи с малкия 
борун Чокаля гдето е и 

манастирското малко 
пристанище и манастир-
ският метох и кория.... В 
старо време този манастир 
бил много по-благосъсто-
ятелен от сега и тогава 
освен множеството впре-
гатен и за подвоз едър до-
битък, имал и малка една 
марина – малки и големи 
лодки и каици и много гости 
от риболовци, от които 
днес има още няколко“.

Но къде точно се е нами-
рало това изнесено второ 
манастирско пристанище? 
Върху българската военна 
карта от 1907 г. източно 
от нос Чукалята е отбе-
лязан пристан Св. Анаста-
сия. Морският подход към 
остров Св. Анастасия е 
ставал от малкото залив-
че Бухос, разположено 
между нос Каремидар бурун 
и нос Чукалята. Заливът е 
защитен от север от нос 

Чукалята. Тук според Ди-
митър Янчев (председател 
на рибарско сдружение 
„Морски сговор“) е бил из-
граден голям кладенец.

При подводен оглед в 
залива са намерени фраг-
менти от керамични съдо-
ве от XVIII-XIX век, както 
и части от късноантични 
амфори. Открити също 
така железен рог от кот-
ва.

Проведените проучвания 
през лятото на 2024 г. до-
пълват историята на за-
лива Ченгене скеле с нови 
данни и находки. Очертава 
се изключително перспек-
тивна зона за подводни 
разкопки в югоизточната 
част на залива.

Новите находки ще бъдат 
експонирани в Археологи-
ческия музей на гр. Бургас 
след консервация от спе-
циалисти.

Приключиха подводните проучвания в залива Ченгене скеле

Част от разкритията при подводната археология
ФОТО: РИМ-БУРГАС

Проведените 
проучвания 
през лято-
то на 2024 
г. допълват 
историята 
на залива 
Ченгене скеле 
с нови данни и 
находки
ФОТО: РИМ-БУРГАС

Сдружението е отбелязало всички интересни подводни забележителности на карта
ФОТО: ПРИЯТЕЛИ НА МОРЕТО

Всяко море има какво да покаже на водолазите, Черно не е изключение
ФОТО: ТАТЯНА БАЙКУШЕВА
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Важна е темата за от-
бранителната способност, 
но сигурността на евро-
пейските граждани също, 
политиката за мира, рабо-
тата на европейския ди-
пломатически корпус, за 
който почти нищо не се 
чува..., политиката за миг-
рация, която променя духа 
на Европа и това е сериозен 
проблем, с който до този 
момент ЕК не се справи. 
Изискват се високи упра-
вленски умения, интели-
гентни решения, силни 
лидери, които ще прилагат 
всички онези принципи на 
доброто управление и де-
мократизация, към които 
всички страни се стремяха 
и от които бяха очаровани 
като идея за обединена 
Европа. Днес Одата на ра-
достта не звучи толкова 
възторжено...

– Като университетски 
преподавател, а и като 
човек, който и до ден днешен 
работи по проекти, свър-
зани с образованието, ви-
наги сте го издигали на 
пиедестал. Има ли пряка 
връзка между него и кризи-
те, на които сме свидете-
ли в наши дни?

– Няма да пропусна да 
кажа, че всичко започва с 
образованието. Това е кра-
йъгълният камък на разви-
тие на всеки човек, на об-
ществото като цяло. 
Образованието, т.е. обра-
зоваността управлява. В 
момента можем да дадем 
много примери за това, че 
некомпетентността, т.е. 
липсата на необходимите 
знания, умения и компе-
тентности, които форми-
ра образованието, проваля 
държавата. 

Връзката между образо-
ванието и кризите е ди-
ректна, днес живеем в свят, 
в който кризите са перма-
нентно предизвикателство. 
Образованието е това, 
което подготвя хората, 
вкл. за управлението, то 
ги подготвя за посрещане 
на рискове, за изграждане 
на системни модели за 
оценка и анализ, за да се 
управлява контролируеми-
ят риск, за да се изгражда 
критично отношение. И 
тук ми се ще отново да 
кажа, че за съжаление упра-
влението на рисковете и 
кризите не се изучава в 
университетите, а в един 
кризисен свят, както от 
техническа, технологична, 

така и от политическа 
гледна точка, това е изклю-
чително необходимо. Меж-
ду впрочем в Закона за 
бедствия и аварии е ясно 
записано, че във висшето 
образование „се провежда 
обучение за защита при 
бедствия и за оказване на 
първа долекарска помощ“, 
но в университетите това 
не се спазва. Всички го счи-
тат за маловажно и за 
такава дисциплина обик-
новено не се намират дос-
татъчно часове. Има уни-
верситети, в които са 
въведени магистърски 
програми по бедствия и 
аварии, но отсъства фун-
даменталната подготовка 
на всички останали студен-
ти. А това е важно. Бъде-
щите специалисти с висше 
образование трябва да се 
подготвят не само за бед-
ствия и аварии – управле-
нието на рискове е по-все-
обхватната тема, към 
която трябва да се стремим. 
Смятам, че дори не е необ-
ходима аргументация, 
особено за нашия регион, 
който има и пряк географ-
ски досег със зоната на 
военен конфликт. 

– Като член на БСП – 
имате ли представа какво 

се случва в партията?
– Винаги съм се стремяла 

да коментирам много уме-
рено проблемите в БСП, 
защото до скоро считах, че 
това са проблеми, които 
трябва да се решават в 
рамките на партийните 
структури. Очевидно това 
вече е невъзможно.

Но невъзможното разви-
тие на БСП не започна от 
последните избори, то се 
изграждаше от доста годи-
ни, когато от демократичен 
централизъм преминахме 
към централизирана демо-
крация. 

Самодостатъчността 
на някои хора и на някои 
структури постепенно 
обезвери много хора, регио-
налните и общински струк-
тури се превърнаха в при-
датък, който изпълнява 
централните партийни 
политики с право на обсъж-
дане, но без фактическо 
участие и без изграждане 
на местни лидери. Затова 
хората престанаха да вяр-
ват, защото не виждаха 
нито регионализъм, нито 
демокрация в решенията. 

Днешните събития са 
блед отпечатък на опит за 
промяна или подмяна. Раз-
пиляна левица, за което 

носи вина БСП. И аленият 
мак трудно ще ни помогне, 
защото ни трябва нов Ди-
митър Благоев. Сериозната 
партия БСП се нуждае от 
съвременна теория за со-
циализма (между впрочем 
няколко пъти съм го казва-
ла, че в нашите документи 
все по-малко се говори за 
социализъм) и от интелек-
туален потенциал, защото 
от дълго време тя се деин-
телектуализира. Дълга, 
предълга тема. 

– А ако погледнем малко 
по-широко и в по-голямата 
част от парламентарно 
представените партии… 
Свидетели ли сме на поко-
ленческа битка (или пак 
всичко опира до образова-
нието, щом в 50 НС има 
бивш шофьор на такси и 
барман…)

– Аз уважавам всички 
професии, всяка от тях има 
своето място в развитието 
на обществото. Но НС е 
най-високата институция 
на държавата, парламентът 
на парламентарната репу-
блика. Там трябва да отиде 
елитът, но в добрия смисъл 
на тази дума. Свидетели 
сме на разпад на политиче-
ската система, това се 
отнася и до нашата поли-

тическа система, което 
според мен се дължи на 
глобалистичните тенден-
ции в развитието на света, 
които се предначертават 
не от политически играчи, 
а от финансови и военни 
глобалисти. Политически-
те партии са техни инстру-
менти, без изключение. 
Виждаме, че много партии 
имат управление отвън, 
изпълняват нечии указания, 
нямат необходимата авто-
номност. Ако политиците  
ни са достатъчно образо-
вани и подготвени, те могат 
да  намерят преориентира-
нето, което да осигури баланс 
и равновесие. Всеизвестно 
е, че всичко в живота е рав-
новесие... 

Разбира се, че има и поко-
ленчески изменения, но те 
също са продиктувани от 
горните тенденции. Несрав-
нимо е поколение Z с пред-
хождащите го и тук не 
става въпрос за микро-, а за 
макрогенеративен модел, 
който е породен от при-
съствието на дигиталните 
мрежи и изкуствения инте-
лект. Включването му в 
глобалистичните проекции 
ще създаде нов свят и това 
няма да е много далеч като 
време. 

Проф. Маруся Любчева: Струва ми се, че заживяхме в режим на външно управление

РЕГИОНАЛНА ДИРЕКЦИЯ ПО ГОРИТЕ
8000 гр. Бургас , ул. „Цар Иван Шишман“ № 8,
тел. 056 / 894370, факс 056 / 842779

ОБЯВЛЕНИЕ
Регионална дирекция по горите (РДГ), гр. Бургас, ул. 

„Иван Шишман” № 8 на основание глава V, раздел IV от 
Кодекса на труда, чл. 30 – 33 от Наредба № 1 от 30.01.2012 
г. за контрола и опазването на горските територии и 
Заповед № РД 16 –248 / 10.07.2024 г. на директора на 
РДГ Бургас

ОБЯВЯВА КОНКУРС:
 За длъжността „Специалист горски инспектор” към 

Специализирана администрация, Дирекция „Горско 
стопанство” на РДГ Бургас.

Брой работни места за които се обявява конкурса 
– 1 работно място.

I. Минималните и специфични изисквания, предвиде-
ни в нормативните актове за заемане на длъжността 
„Главен специалист горски инспектор” са:

1. Минимални изисквания:
1.1 Образователна степен – средно лесовъдско об-

разование.
1.2. Специалност:  „Горско стопанство” с придобита 

квалификация „техник – лесовъд” или „техник – технолог”, 
или професия „техник – лесовъд” или „техник – механи-
затор”, или  приравнени към тях образование и квали-
фикация в съответствие с изискванията на Закона за 
предучилищното и училищното образование и Закона за 
професионалното образование и обучение. 

1.3. Професионален опит – не се изисква.
2. Специфични изисквания за заемане на длъжност-

та:  да отговарят на условията по чл. 198 от Закона за 
горите и чл. 30 от Наредба № 1 от 30.01.2012 г. за 
контрола и опазването на горските територии.

II. Начинът за провеждане на конкурса е: тест и ин-
тервю с кандидатите

III. Етапи на провеждане:
1. Подаване на документи за участие в конкурсната 

процедура.
2. Допускане на кандидатите.
3. Обявяване на допуснатите и недопуснатите канди-

дати.
4. Провеждане на конкурса
4.1. първи етап – провеждане на тест при следните 

условия:
- Тестът  се състои от 30 (тридесет) затворени въпро-

са с по три възможни отговора, един от които  е верен.
-  Всеки верен отговор от теста да се оценява с 1 

точка, а неверния – с 0 точки. 
-  Минималният резултат, при който кандидатът се 

счита за успешно издържал теста, е 21 верни отговора.
- Времетраене на теста – 60 минути.
4.2. втори етап – интервю при следните условия:
всеки кандидат отговаря на въпроси на комисията по 

седем вида компетентности
всеки от членовете на комисията оценява кандидата 

по всяка от компетентностите с оценка от едно до пет.
-  Минималния резултат, при който кандидатът се 

счита за успешно издържал интервюто е 63 точки, фор-
миран от сбора от оценките на членовете на комисията. 
Кандидата се оценява по 7 вида компетентности и 
средната  оценка  от представянето му не трябва да е по 
– ниска от „3” , което в средна степен отговаря на изис-
кванията за длъжността.

4.3. трети етап – окончателно класиране.
При окончателното класиране се събират точките на 

кандидата от теста и интервюто.
IV. Необходимите документи, които следва да бъдат 

представени от кандидатите за участие в конкурса за 
длъжността са: 

1. Заявление за участие. 
2. Копия от документи за придобитата образователно-

квалификационна степен.
3. Автобиография европейски формат-СV.
4. Копие от свидетелство за правоуправление на МПС 

– минимум категория „В”.
5. Медицинско свидетелство от лечебно заведение, 

удостоверяващо, че лицето:
а/ не страда от психически разстройства.
б/ през последните три години не е настанявано 

принудително в лечебно заведение по глава пета, раздел 
II от Закона за здравето и не е лекувано за употреба на 
наркотични вещества. 

6. Документ от Районен съд по местоживеене, удос-
товеряващ, че:

а/ срещу лицето няма наложени мерки за защита по 
Закона за защита от домашното насилие.

б/ лицето не е нарушавало обществения ред три или 
повече пъти, за което са му налагани административни 
наказания.

7. Медицинско свидетелство.
Забележка: За участие в конкурс се допуска и кан-

дидат, който не е получил документа по т. 5, буква „б“ и 
т. 6, но представи декларация по образец (приложение 
№ 11 към Наредба № 1 от 30.01.2012 г. за контрола и 
опазването на горските територии).

Образци на заявление за участие в конкурс, длъж-
ностна характеристика, както и информация за провеж-
дането на конкурса могат да бъдат получени всеки ра-
ботен ден от 9 до 12 часа и от 13 до 17 часа от главен 
експерт „Човешки ресурси“ на РДГ Бургас, находящо се 
гр. Бургас, ул. „Иван Шишман № 8 ет. 4, стая № 9.

 V. Документите следва да бъдат представени в едно-
месечен срок от деня на публикуване на обявлението за 
провеждане на конкурса в местен ежедневник, лично 
или чрез пълномощник /нотариално заверено пълномощ-
но/ в деловодството на РДГ Бургас, находящо се гр. 
Бургас, ул. „Иван Шишман” № 8, ет. 4, стая № 4 всеки 
работен ден от 9 до 12 часа и от 13 до 17 часа. При 
подаване им на лицата се предоставя длъжностна харак-
теристика за конкурсната длъжност.

VI. Списъците или други съобщения във връзка с 
конкурса да се обявят на информационно табло в адми-
нистративната сграда на РДГ, гр.Бургас, ул.„Иван Шишман” 
№ 8, ет. 4.

VII. Кратко описание на длъжността „Специалист 
горски инспектор”:

Осъществява непосредствен контрол по прилагане 
на Закона за горите по отношение на всички дейности в 
горските територии, както и върху съхранението, транс-
портирането и преработването на дървесина и недър-
весни горски продукти. Осъществява контролните си 
функции под прякото ръководство на служители от по 
– високи длъжностни нива. Предотвратява и установява 
нарушения на разпоредбите на Закона за горите, Закона 
за лова и опазване на дивеча, Закона за рибарството и 
аквакултурите, Закона за защитените  територии, Зако-
на за биологичното разнообразие и Закона за лечебни-
те растения, както и техните подзаконовите нормативни 
актове.

VIII. Стартова брутна работна заплата за длъжността 
„Специалист горски инспектор”  към Специализирана 
администрация, Дирекция „Горско стопанство” на РДГ 
Бургас размер 1000 лв.

IХ .  РДГ Бургас не заплаща пътни разходи от место-
живеене до месторабота. 

З А П О В Е Д № РД-09-484/10.07.2024 г.
гр. Камено

На основание чл. 44, ал.1, т. 1, т. 7 и ал. 2 от ЗМСМА, във връзка с чл. 71, чл. 77 и сл. от НРПУРОИ и в 
изпълнение на решение на Общински съвет Камено по т. 7 от Протокол № 8 от 30.05.2024г.

З А П О В Я Д В А М :
I. Да се проведе публичен търг с явно наддаване за отдаване под наем на земеделски земи от Общинския 

поземлен фонд (ОПФ) – частна общинска собственост, за създаване и отглеждане на едногодишни полски 
култури, за срок от 7 /седем/ години, както следва:

с. Кръстина

ПИ с иденти-
фикатор: НТП: Площ/

кв.м.
Катего-

рия Местност Нач. Тръж. 
Цена/лв

Депозит/
лева

Стъпка/ 
лева

40381.12.12 Изоставена 
орна земя 8774 4 „Извън регулацията“ 508.89 101.78 50.89

40381.13.196 Нива 5149 3 „Дв. място“ 298.64 59.73 29.86

с. Черни връх

ПИ с иденти-
фикатор НТП

Площ 
кв.м.

Катего-
рия Местност

Нач. тръж. 
цена/лв.

Депозит/
лева

Стъпка/ 
лева

80916.49.33 Нива 3118 9 „Кирова воденица“ 180.84 36.17 18.08

II. Търгът за отдаване под наем на горепосочените 
земеделски земи ще се проведе в гр. Камено в 
сградата на общинска администрация гр. Камено 
на 31.07.2024г., с. Кръстина – 10:30 часа и с. Черни 
връх – 10:45 часа.

III. Условия за участие: в търга могат да участват 
физически лица, еднолични търговци и юридически 
лица, регистрирани по Търговския закон.

IV. Място и срок за получаване на тръжна доку-
ментация за участие в търга: Тръжната документация 
за участие в търга се получава в сградата на Община 
Камено, гр. Камено, ул. “Освобождение” № 101 в 
Центъра за услуги и информация на гражданите, всеки 
работен ден от 8:30 до 16:00 часа до 29.07.2024 г. 

Цената на комплекта тръжна документация, за 
всеки един имот е в размер 6.00 лв. с включен ДДС, 
платими в брой на касата на Общината.

V. Условия за плащане на цената и депозита: 
плащанията се извършват в български левове по 
банкова сметка на Община Камено – ВIC: BPBIBGSF, 
IBAN-BG40BPBI793733KA225801, „Юробанк България” 
АД или на касата в ЦУИГ на Община Камено.  

VI. Информация за имота, обект на търга, е изложе-
на в общината и на интернет страницата на Община 
Камено www.kameno.bg 

VII. Оглед на имота може да се извършва всеки 
работен ден до 29.07.2024г. от 09:00 до 16:00 часа, 
с представител на Общината, след представяне на 
платежен документ за закупена тръжна документация 
и предварителна заявка.

VIII. УТВЪРЖДАВАМ следната тръжна документация: 
Заявление за участие – образец; 
Декларация, че участникът не е лишен от право да 

упражнява търговска дейност;
Декларация, че участникът не е обявен в несъс-

тоятелност;  
Декларация, че участникът е запознат с регламента 

за участие в търга; 
Декларация за оглед на имота; 

Декларация – съгласие за ползване на лични данни;
Регламент за участие; 
Проект на договор за наем; 
Решение на общински съвет; 
Препис от настоящата заповед;
Копие от Акт за общинска собственост – 3 броя;
Копие от скица на имота – 3 броя;
IX. За да участва в публичния търг с явно надда-

ване, кандидатът трябва да представи задължително 
следните документи до 16:00 часа на 29.07.2024 год. 
в Община Камено: 

Заявление за участие;
Документ за заплатен депозит за участие; 
Когато участникът е юридическо лице се представя 

документ за регистрация или посочване на ЕИК по 
чл. 23 ЗТР. Допустимо е представяне на извадка от 
електронната страница на Търговския регистър на 
Агенция по вписванията. 

Декларация – 5 броя по образец; 
Документ за закупена тръжна документация; 
Пълномощно с нотариална заверка на подписа, 

когато се участва чрез пълномощник. 
X. При неявяване на кандидати, следващ търг ще 

се проведе на 07.08.2024г., с. Кръстина – 10:30 часа 
и с. Черни връх – 10:45 часа.

Закупуване на документи, внасяне на депозит и 
подаване на заявления за участие в повторния търг 
се извършва до 16:00 часа на 05.08.2024г.

 Настоящата Заповед да се публикува в местен 
ежедневник, на страницата на Общината в интернет и да 
се обяви на видно място в общинската администрация 
в 3-дневен срок от нейното издаване.

ЖЕЛЬО ВАРДУНСКИ /П/
Кмет на Община Камено 

Заповедта е обявена на таблото за обяви на 
10.07.2024г.
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ГЕОРГИ РУСИНОВ

Макар сега светът да е впе-
рил очи в Германия и предсто-
ящия финал на Евро 2024, преди 
30 години всички по земното 
кълбо гледаха и се радваха на 
една малка балканска държава 
в САЩ. Паметното Американ-
ско лято за националния ни 
отбор по футбол през 1994-а е 
най-големият ни футболен 
успех – четвърто място в све-
та. 

Една от най-големите ни 
победи пък бе срещу действащия 
тогава световен шампион 
Германия на четвъртфинала. 
Пеневата чета, както бяха 
известни Стоичков, Балъков, 
Иванов, Лечков, Янков, Михай-
лов, Сираков, Киряков, Цвета-
нов, Хубчев, Костадинов и ос-
т а н а л и т е  о т  о т б о р а , 
постигнаха немислимото – об-
рат над Германия с 2:1 и класи-
ране на полуфинал. Тимът, 
воден от Бертги Фогтс начело 
с Матеус, Клинсман и компания 

бе отново фаворит за световен 
шампион, но получи една от 
най-тежките си победи в ис-
торията, и то срещу малка 
България, която обаче тогава 
бе футболен гигант.

Подходящо мачът се игра на 
„Джайънт Стейдиъм“ (Стади-
она на гигантите), където 72 000 
зрители по трибуните, със 
скромно българско присъствие 
изгледаха един от най-добрите 
и инфарктни мачове на първен-
ството. 

Германия поведе в резулта-
та след спортна дузпа, реали-
зирана в 48-ата минута от 
капитана на Бундестима Лотар 
Матеус. 

В 75-ата минута Христо 
Стоичков препарира вратаря 
на германците Бодо Илгнер, 
който нямаше друг избор освен 
безпомощно да изгледа как 
топката се завърта с неверо-
ятен фалц и влиза зад него, за 
да изпъне мрежата. 1:1 – Модер-
ният ляв показа защо бе сред 
най-великите футболисти в 
света по това време. 

Само три минути по-късно 
Провидението се спусна за 
бургазлията Златко Янков, 
който буквално сложи топка-
та на главата на Лечков, за да 
може той да вкара един от 
най-красивите голове във фут-
болната история, а именно с 
фамозен плонж (б.а. какво си 
спомня за този пас и гол Златко 
Янков – четете в интервюто). 

До края на мача нашите за-
пазиха резултата, а на герман-
ците се наложи рано да стягат 
куфарите за дома и да напуснат 
терена кой невярващ какво се 
е случило, кой със сълзи на 
очите. Този успех ни изпрати 
на полуфинала, където загуби-
хме от Италия, а после и ката-
строфално от Швеция в мача 
за третото място. Който и 
българин, гледал мача тогава, 
а и по-младите, гледали записи 
след това, ще ви кажат едно 
нещо – френският съдия си го 
върна заради 17 ноември 1993-а. 
Именно тогава с победа над 
Франция нашите се класираха 
за САЩ. 

САЩ’94. Помним подвига на Пеневата чета

30 години от паметното Американско лято

ОБЩИНА ЦАРЕВО

ОБЯВЛЕНИЕ

На основание чл. 91, ал. 1 от Кодекса на труда и във 
връзка чл. 8, ал. 5 от Закона за закрила и развитие на 
културата и чл. 28, ал. 6 от Закона за културното наслед-
ство и Заповед № РД-01-631/09.07.2024 г. на Кмета на 
Община Царево

ОБЯВЯВА
КОНКУРС ЗА ДЛЪЖНОСТТА „ДИРЕКТОР“ НА ОБ-

ЩИНСКИ ИСТОРИЧЕСКИ МУЗЕЙ – ГР. ЦАРЕВО
Място на работа: Общински Исторически музей – гр. 

Царево 
Характер на работа – организация, ръководство и 

контрол на цялостната работа в музея.
Правоотношението с директора на музея е срочно 

за срок от 5 години, съгласно чл. 28, ал. 6 от Закона за 
културното наследство.

І. Изисквания за длъжността:
Минимални изисквания:
Образование – висше; образователно-квалифика-

ционна степен „магистър”
Професионално направление – история и археология, 

социология, антропология и науки за културата.
Професионален опит 3 години в съответното профе-

сионално направление;
Да притежава организационни умения, нагласа за 

работа в екип, адаптивност, комуникативност.

Като предимство се счита:
Присъдени научни степени.
Опит в областта на музейното дело и опазване на 

културното наследство.
Участие в разработването и реализацията на про-

грами и проекти
Чуждоезикова подготовка
Компютърна грамотност

ІІ. Начин на провеждане на конкурса:
Защита на концепция за дейността и развитието на 

Общински Исторически музей – гр. Царево за период от 
5 години, подробно разработена за първата от тях.

Събеседване.

ІІІ. Необходими документи за участие в конкурса:
Заявление за участие (в свободен текст);
Документ за самоличност (необходим само за иден-

тификация, като се връща веднага);
Документ за трудов стаж (копие);

Медицинско свидетелство (представя се при пър-
воначално постъпване на работа и след преустано-
вяване на трудовата дейност по трудово правоот-
ношение за срок над 3 месеца);

Професионална автобиография
Документ за завършено образование (копие)
Документ за медицински преглед при първоначално 

постъпване на работа или след преустановяване на 
трудовата дейност по трудово правоотношение за срок 
от 3 месеца.

Концепция за дейността и развитието на Общински 
Исторически музей – гр. Царево за 5 годишен период, 
като подробно е разработена първата в 7 (седем) ек-
земпляра в запечатани и ненадписани пликове, в обем 
до 10 страници.

 Концепцията съдържа:
- анализ и оценка на състоянието на музея; основни 

проблеми на функционирането му;
- тенденции и възможности за развитието на музея, 

като културен и научен институт и мястото му музейна-
та мрежа;

- определяне на целите, приоритетните области, 
очакваните резултати в управлението, финансирането, 
структурата и организацията на дейността на музея, 
пътищата за постигането им;

- мерки за реализиране на конкретни проекти по 
комплектуването, опазването и представянето на му-
зейните фондове, научно-изследователската, образо-
вателната и популяризаторската дейност на музея;

- етапи на реализация на концепцията.
При подаването на документите на всички кандидати 

се предоставя копие от длъжностната характеристика 
за конкурсната длъжност.

ІV. Място и срок за подаване на документите и раз-
работената концепция.

Документите за участие в конкурса се подават в срок 
от 1 месец от публикуването на обявата за конкурса в 
местен вестник и на електронната страница на Община 
Царево.

Документите се подават лично или чрез пълномощник 
в деловодството на Община Царево, адрес: гр. Царево, 
ул. Хан Аспарух № 36, всеки работен ден от 8:00 до 
17:00 часа. 

 
V. Място за обявяване на списъци и съобщения:
Списъците и съобщенията във връзка с конкурса да 

се обявяват в сайта на Община Царево и на таблото за 
обявления на сградата на Общината. 

За справка: отдел „АПО” при Общинска администра-
ция – Царево (тел. за контакт: 0590/55045 и 0590/55046).

ПОКАНА
за свикване на Общо събрание на Сдружение 

с нестопанска цел Футболен клуб „Черноморец 
1919“ Бургас

   Управителният съвет на Сдружение с нестопанска 
цел Футболен клуб „Черноморец 1919“ Бургас, ЕИК 
176913805, със седалище и адрес на управление: гр. 
Бургас, ул. „Тоника“ № 1, на осн. чл. 26 от Закона 
за ЮЛНЦ и чл. 22, ал. 2, във вр. с чл. 23 от Устава 
на сдружението, 

СВИКВА извънредно ОБЩО СЪБРАНИЕ
НА СДРУЖЕНИЕ С НЕСТОПАНСКА ЦЕЛ ФУТБОЛЕН 

КЛУБ „ЧЕРНОМОРЕЦ 1919“ БУРГАС
на 25.07.2024г. от 10 часа, на адреса на упра-

вление на сдружението в гр. Бургас, на ул. „Тони-
ка“ № 1, по инициатива на Управителния съвет,

при следния Дневен ред:

ТОЧКА ПЪРВА:
 Приемане на промени в Устава на сдружението, 

както следва: намаляване срока на мандата на Упра-
вителния съвет/УС/: от 5 - на 2 години; увеличаване 
на броя на членовете на УС на сдружението: от 3 - на 
5 члена; да отпадане свикване на Общо събрание с 
обнародване  в един местен вестник, като вместо 
това се впишат няколко варианта за  съобщаване, а 
също и приемане на актуализирания устав с вписани 
в него приетите промени.

Проекто-решения по точка първа:Общото събрание 
на сдружението приема следните промени в Устава 
на сдружението:

1.1. Променя чл.23, ал.3 от Устава така:
„Свикването се извършва чрез писмена  покана, 

която се  поставя на мястото за обявления в 
сградата, в която се намира управлението на 
сдружението, както и на страницата на сдру-
жението в социалните мрежи /Фейсбук/: www.
facebook.com/Chernomorets1919 или се изпраща 
на посочена от всеки член електронна поща или 
им се връчва лично.”

1.2.Променя чл.32, ал.2 от Устава така: :
 „(2)  Членовете на Управителния съвет се 

избират от Общото събрание за срок от 2(две) 
години.”

1.3.Променя 32, ал.3 от Устава така:
„(3) Управителният съвет се състои от 5 

(пет) члена, които са членове на сдружението, 

в състав: Председател/Президент/  на УС, Зам.-
председател на УС и трима редовни ченове на 
УС.Зам.-председателят подпомага Председателя 
в дейността му.”

1.4.Променя Чл.34, ал.3 от Устава така:
„(3)Управителният съвет избира свой Предсе-

дател и Зам.-Председател.”
ТОЧКА ВТОРА:

Одобряване на годишните финансови отчети на 
сдружението за 2022 и за 2023 год.   

Проекто-решение: Общото събрание на сдруже-
нието приема и одобрява годишните финансови 
отчети за дейността на сдружението за 2022г. 
и за 2023г. 

ТОЧКА ТРЕТА:
Приемане отчет за дейността на Управителния 

съвет на сдружението за 2022г. и 2023 г..
Проекто-решение: Общото събрание на сдружение-

то приема отчета за дейността на Управителния 
съвет на сдружението за 2022г. и 2023 г.     

ТОЧКА ЧЕТВЪРТА:
Освобождаване от отговорност на членовете на 

Управителния съвет за дейността през 2022г. и 2023 г. 
Проекто-решение: Общото събрание на сдруже-

нието освобождава от отговорност членовете на 
Управителния съвет на сдружението за дейността 
им през 2022г. и 2023 г.

ТОЧКА ПЕТА:
Избор на нови двама членове на Управителния 

съвет на сдружението, като тримата стари членове 
продължават мандата си. 

Проекто-решение: Общото събрание на сдруже-
нието избира нови двама членове на Управителния 
съвет, като имената на новите членове ще бъдат 
изброени в протокола от ОС на сдружението. 
Тримата стари членове продължават мандата 
си. Целият Управителен съвет има мандат от 
2/две/ години, т.е. - до 22.07.2026г.

ТОЧКА  ШЕСТА: 
Разни

При липса на кворум, Общото събрание ще се 
проведе на същия ден, с един час по-късно : от 
11часа , на същото място и при същия дневен 
ред и може да се проведе редовно, колкото и 
членове да се явят.   

ОТ УПРАВИТЕЛНИЯ СЪВЕТ НА 
СДРУЖЕНИЕ С НЕСТОПАНСКА ЦЕЛ ФУТБОЛЕН 

КЛУБ „ЧЕРНОМОРЕЦ 1919“ БУРГАС

ИНТЕРВЮ НА ГЕОРГИ РУСИНОВ

– Г-н Янков, на 10 юли 
се навършиха 30 години от 
паметната победа над 
Германия на Световното 
в САЩ. Какви са вашите 
чувства като дойде този 
ден от годината – толко-
ва години по-късно?

– Малко по-различен ден. 
Когато си спомня за тази 
победа, то бе едно стра-
хотно изживяване – победа 
над Германия. Настроение 
има през целия ден!

– Действащ световен 
шампион тогава. Никой 
не вярваше, че една малка 
балканска страна ще мо-
же да ги победи.

– Никой не вярваше, но 
ние вярвахме в победата. 
Доста от нашите звезди 
играеха в силни отбори 
тогава, в Германия също. 
Във важните моменти – 
преди мача, на полувреме-
то казваха: „Хайде, момче-
та, нищо не са повече от 
нас! Ще ги победим! Един 
мач е!“ и така. Победихме 
ги.

– Вие пуснахте тогава 
този страхотен пас към 
Йордан Лечков. Виждате 
ли още пред себе си цялата 
тази ситуация и какво си 
помислихте тогава?

– Още ми е пред очите! 
Даже някои на шега ме 

питат през годините: 
„Видяхте ли го пре-
ди да подадете 
паса?“. Аз знаех 
отлично, че Лечков 
играе много добре 
с глава, но рядко. 
Той е силен с кра-
к а т а .  Т е х н и ч е н 
много, няма какво да 
говорим – дрибъл, пас 
да даде. С глава играе 
рядко, а е много силен. 
И си казах, че 

трябва да му я подам. Той 
ми подсказа с посоката на 
движението си и трябваше 
да я дам топката. Пасът 
да не е слаб, да е умерен, за 
да може той да я завърши 
с глава и да отбележи гол. 
Така и стана.

– Т.е. на въпроса, който 
на шега ви задават, отго-
ворът е, че го видяхте?

– Да! В никакъв случай не 
беше случайно.

– Какво ви отличава 
тогавашното ваше поко-
ление от сегашното?

– Какво липсва? Трябва 
да играят в силни отбори 
в Европа и много работа и 

труд да полагат. Да напра-
вят трансфер в силни 
отбори и после в нацио-
налния отбор да бъдат 
едно цяло, но да има и по-
вече футболисти, както 
в другите отбори. Пак 
казвам: доста тренировки 
и работа трябва. Да си 
поставят цел! Да стигнат 
до най-високото равнище. 
Да играят в отбори в Шам-
пионска лига, УЕФА. Там е 
най-сладко да играеш. В 
групите примерно на Шам-
пионската лига. Тогава ще 
усетят вкуса на победата, 
на обстановката, на всич-
ко. На играта!

Златко Янков: Пасът за гола на Лечков 
срещу Германия още ми е пред очите

Пеневата чета от ляво надясно – Стоичков, Костадинов, Лечков, Киряков, Балъков, Сираков,  
Цветанов, Янков, Хубчев, Иванов, Михайлов                                                  ФОТО: БФС



ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Лудвик, за приятелите 
си просто Лудя, тази годи-
на посещава Китен за 30-и 
път, без да пропуска година.

Любовта си към България 
Лудвик е наследил от роди-
телите си, с които е посе-
щавал България като дете. 
Като възрастен се влюбва 
в Китен от пръв поглед и 
не иска и да помисли за дру-
га алтернатива на лятната 
си почивка. Не го спират 
фалитите на агенции, пан-
демията от ковид, закри-
тите авиолинии... В някои 
години се налага да пътува 

до съседни държави, за да 
хване самолет до Бургас. 
Само полетът е на по-ви-
сока цена от олинклузив в 
Египет с включен транспорт 
от и обратно до родината 
му, но това не повлиява на 
решението на големия 
приятел на Китен.

Семейство Валичек рядко 
идват сами в Китен. Често 
привличат със себе си свои 
близки и приятели, с които 
искат да споделят положи-
телните емоции от преби-
ваването в града на краси-
вата Стана Урдовизка.

Научавайки историята 
за верните туристи и го-
леми приятели на Китен, 
кметът на Китен Николай 
Марков взе решение да из-

рази от името на инсти-
туцията и всички съграж-
дани благодарността си 
към гостите ни от Тршебич, 
като им връчи грамоти и 
сувенири, които да им на-
помнят за любимата ту-
ристическа дестинация.

Грамоти получиха чеш-
ките туристи Ludvík Valíček 
(Лудвик Валичек), Lenka 
Valíčková (Ленка Валичкова) 
и Dan Valíček (Дан Валичек) 
за лоялността им към кит-
ното морско градче и за 
безкористното му популя-
ризиране сред техните 
сънародници. Семейството 
е от недостатъчно извест-
ния у нас, но много красив, 
град Třebíč (Тршебич) – па-
метник на ЮНЕСКО.
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Чехът Лудя посещава 
Китен за 30-и път
Благодарност. Той получи грамота от кмета на града 
Николай Марков

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Теодора Велева, извест-
на с артистичния си 
псевдоним TEDDY  VL, е 
талантливо шестнаде-
сетгодишно момиче, 
което не само изпълнява, 
но и сама създава своя 
музика. Тя току-що из-
даде нова оригинална 
песен, която се отлича-
ва със свое красиво поп 
R&B звучене и пренася 
слушателя в приятно 
лятно настроение. Пе-
сента Losing my mind 
вече е една от десетте 
финалистки в първото 
издание на националния 
конкурс за млади изпъл-
нители „Бургас и морето“. 
Този конкурс е насочен 
към откриването и под-
крепата на талантливи 
млади изпълнители и 
представлява своеобраз-
но продължение на дъл-
гогодишната традиция 
на популярния конкурс 
„Бургас и морето“.

От самото начало на 
своята музикална кари-
ера, TEDDY  VL показва 
изключителен талант 
и упоритост. Тя започва 
да посещава уроци по 
пеене на само четири 
години и с течение на 
времето се утвърждава 
като лауреат на много 
конкурси и фестивали. 

Теодора представя Бъл-
гария на Международния 
конкурс SanremoJunior в 
Италия през 2017 година, 
където завоюва трето 
място. Тя повтори свое-
то участие в конкурса 
през 2022 година и през 
2023 година получи брон-
зов медал на Европейския 
шампионат по сценични 
изкуства Performer Cup в 
Рим, Италия.

Песента  Losing my mind 
е вече налична за слуша-
не на всички водещи ди-
гитални платформи. Не 
пропускайте възмож-
ността да видите из-
пълнението на TEDDY VL 
на финалната конкурсна 
вечер на „Бургас и морето“ 
за млади изпълнители, 
която ще се проведе на 
27 юли 2024 година в Кул-
турен дом НХК от 19:00 
часа. Това е изключител-
на възможност да се 
насладите на младежкия 
талант и свежест в 
българската музикална 
сцена.

За повече информация 
и билети посетете офи-
циалния уебсайт на кон-
курса или свържете се с 
пресцентъра на „Бургас 
и морето“.

Подкрепете това 
талантливо младо мо-
миче и се насладете на 
нейното музикално из-
куство!

Теодора Велева излиза 
на сцената на „Бургас и 
морето“ с нова песен

Семейство Валичек рядко идват сами в Китен              ФОТО: КМЕТСТВО КИТЕН

На грамотата най-много се радва най-малкият член на семейството

Теодора Велева
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

ВЕСЕЛА ГОРАНОВА

Писателката Мария Ла-
лева се любува на ахтопол-
ските залези. Тя публикува 
красиви снимки от града на 
любовта, където е на почив-
ка.

Да си кажеш „Наздраве“ 
със залеза. 

Имам си тайна любов – 
Ахтопол, и тайно местенце 
там на плажа. Едно от мал-

кото места на нашето 
Черноморие, където можеш 
да си подариш истински 
летен залез. И да си обещаеш 
нов красив ден“, написа тя. 

Преди да отиде твърде 
на юг, Лалева бе на север – до 
Калиакра. Иначе всички, 
които са чели книгите ѝ, 
знаят, че тя има трайна 
връзка с друг морски град – 
Созопол, където се развива 
действието на „Живот в 
скалите“.

Писателката Мария Лалева се любува на 
ахтополските залези

Мария Лалева
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

www.faragency.bg
Следете новините в развитие и на 

мобилната версия, достъпна 
за всички смартустройства

Тези красиви 
гледки е публи-
кувала автор-

ката в личната 
си страница

ФОТО: ФБ
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